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Tak til nuværende og tidligere medlemmer samt øvrige samarbejds-
partnere, der har bidraget til jubilæumsskriftet i form af fakta, erin-
dringer, fotos og tekster.

Hovedparten af jubilæumsskriftet er blevet til på baggrund af læste 
referater fra bestyrelsesmøder, generalforsamlinger m.v. gennem 
tiden. Desuden udgør den nok væsentligste baggrundsviden af de 
klubblade, der blev samlet, trykt og udsendt i årene 1999 – 2009. I 
den forbindelse skal rettes en tak til Frank With for at have gemt 
mange af disse klubblade samt for gennem tiden at have bidraget 
med interviews og artikler. Også en tak til Ole Krarup, der fra 2002 – 
2009 var redaktør på klubbladet.

Endelig skal rettes en særlig tak til Birgit og Søren Klerens, der har 
været med helt fra starten og derfor har kunnet bidrage med indsigt 
og nyttig viden.

Tak



Marilyst Golf Klub   I   3

Forord (tanken bag dette jubilæumsskrift) ..........................................................  5
Historien bag Marielyst Golf Klub .......................................................................................  7
Den spæde begyndelse 1994-1995 ...................................................................................  9
Det første seje træk 1995 – 2000 (Otto West) .................................................  11
Nye tider 1 2000 – 2002 (Tom Jensen) ..........................................................................  12-13
Baneudvidelse 2002 – 2004 (Jan Øster Nielsen) ..........................................  14
De første 10 år – et historisk tilbageblik (Hans Erik Trolle) ............  15
Portræt af banearkitekt Rolf Henning-Jensen...............................................  17
Det store spring frem 2004 – 2009 ..................................................................................  18-19
Stabilisering 2009 – 2016 .................................................................................................................  21
Nye tider 2 2016 – 2020 (Peter Olsen) ...........................................................................  22
Ny formand i en corona tid 2020 (Erik Nordahl-Pedersen) ..........  23
Tidslinje – de vigtigste begivenheder ...........................................................................  24
Uden Trolle ingen golfbane ..........................................................................................................  25
Et par pionerer har ordet .................................................................................................................  27
Klubbens logo ....................................................................................................................................................  31
Klubbens organisation .........................................................................................................................  34-38 
Klubber i klubben .........................................................................................................................................  39-42
Klubturneringer ..............................................................................................................................................  43-44
Klubbens masterplan .............................................................................................................................  46-48
Visioner for Marielyst Golf Klub.............................................................................................  49
Et (golf)slag for breddeidrætten ..........................................................................................   50
Begynderarbejdet er kimen til fremtiden...............................................................  51
En Protræners virke gennem 18 år i Marielyst Golf Klub .................  52
Klubbens ansatte..........................................................................................................................................  53
Marielyst Petanque- og Krolfklub ......................................................................................  54
Sponsor i Marielyst Golf Klub ....................................................................................................  55-56

Indhold



4   I   Marilyst Golf Klub



Marilyst Golf Klub   I   5

Tanken med dette jubilæumsskrift var og er først og fremmest at 
fastholde en stump lokalhistorie, mens der stadig er nogen, der kan 
huske, hvad der fik en flok ildsjæle til at beslutte etablering af en 
golfklub i Marielyst på Falster. Det er så samtidig også en kærkom-
men lejlighed til at beskrive en golfklubs udvikling gennem en 30-
årig periode med fokus på nogle af de væsentligste begivenheder 
krydret med faktuelle oplysninger samt historier og anekdoter fra 
perioden. 

Skulle klubbens historie have været beskrevet kronologisk og grun-
digt, kunne der være skrevet et hel bog på flere hundrede sider. Det-
te lille skrift på kun 56 sider er således blot en appetitvækker til en 
langt mere omfattende historie, som den enkelte læser – med bag-
grund i egne oplevelse i og omkring klubben – selv må erhverve sig 
ved bl.a. at tale med nogle af de ”gamle” i klubben, samt ved selv at 
bidrage til historien de kommende 20-30 år.

Jubilæumsskriftet er stykket sammen af udpluk fra klubblade pro-
duceret i årene 1999 - 2009, som klubbens helt egen sportsjour-
nalist Frank With lykkeligvis havde gemt. Desuden er skriftet tilsat 

Forord
rigelige mængder af fakta fra mødereferater m.v. fra årene der er 
gået. Endelig er en del ”huller” fyldt ud gennem samtaler med gamle 
klubmedlemmer. Mange oplysninger er imidlertid stadig mangelful-
de eller helt gået tabt. Men selvom der er huller og fejl hist og her, så 
er det mit indtryk, at hæftet samlet set kan give læseren et ganske 
godt indtryk af, hvad Marielyst Golf Klub er for en størrelse, og hvad 
der kan udrettes, så længe der er vilje og gåpåmod til at få det til at 
ske.

Det er her vigtigt at pointere, at den væsentligste drivkraft i at ska-
be, drive og udvikle Marielyst Golf Klub altid har været – og stadig 
er fastholdelse og udvikling af fællesskabet og det sociale liv i klub-
ben. Vi er ikke og skal ikke være en mesterskabsklub. Vi skal være en 
klub, hvor alle er velkomne – unge og gamle, både høj- og lavhandi-
cap-spillere samt alle dem, der blot vil prøve at spille golf på en Pay 
& Play bane. For i Marielyst mødes glade golfspillere.

Rigtig god læselyst
Erik Nordahl-Pedersen

Klubformand
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Golfdrømme i Marielyst (1992 – 1995)
af Erik Nordahl-Pedersen

Søndag den 22. marts 1992 blev der på Hotel Nørrevang i Marielyst 
afholdt et stiftende møde/generalforsamling for 75-80 deltagere 
om etablering af en golfklub i Marielyst (Marielyst Golf Klub).

Formanden for Sydfalster Turist- og Erhvervsforening, Jan 
Schwartzlose orienterede om golfprojektet, som i et par år havde 
været drøftet i en arbejdsgruppe bestående af 6 personer: Hans 
Aage Pedersen, borgmester for Sydfalster Kommune, Steen Wæver, 
forretningsmand, lodsejer Hans Erik Trolle, advokat Jørgen Holm, Jan 
Schwartzlose, Marielyst og Landinspektør Kjeld Monberg, Nykøbing F.

Udkast til vedtægter var udarbejdet til lejligheden og blev dernæst 
godkendt som grundlag for det videre arbejde. Til bestyrelsen valgtes 
Kjeld Monberg som formand, Jan Schwartzlose som næstformand, 
tidl. luftkaptajn Hans Mortensen, Viby Sj. som bestyrelsesmedlem, 
falckredder John Hald, Marielyst, ligeledes som bestyrelsesmedlem 
og sportshandler Svend Teilmann, Nykøbing F. som kasserer.

Historien bag Marielyst Golf Klub
Tanken var at lodde stemningen/interessen for et sådant projekt, før 
man indgik bindende aftaler om finansiering, bygning af baneanlæg, 
jordkøb/-leje, opførelse af klubhus m.v. Man var fra start enige om, at 
en golfbane hørte til i sommerhusområdet på Sydfalster, både hvad 
angik sommerens faste beboere, sommerhusejere og besøgende tu-
rister. Der var også enighed om, at en golfbane på Sydfalster ikke ville 
være nogen konkurrent til Golfklubben Storstrømmen i Virket, men 
derimod et udmærket supplement til denne skovbane. 

Muligheder og udfordringer i forbindelse med et sådant projekt blev 
drøftet frem og tilbage. Flere ting pegede på en placering ved Bøtø 
Ringvej/Bøtø Nor, omfattende ca. 130 tønder land og investeringsud-
gifter på mellem 14 og 22 millioner kroner. Man talte om at etablere et 
egentligt golfresort med udlejningshuse, tennisbaner og rekreative 
områder. Dette beløb blev noget senere reduceret til blot kr. 7 mio. og 
KUN omfattende en golfbane.

Det blev besluttet at oprette Marielyst Golf Klub, hvor der kunne sø-
ges medlemskab for et årligt kontingent på kun kr. 500,- pr. person/
medlem og et indmeldelsesgebyr på kr. 100,-.

Den valgte bestyrelse blev ikke pålagt at arbejde efter nogen bestemt 
løsningsmodel. Det eneste bundne i opgaven var at skaffe området 
en golfbane, og planerne herfor skulle ligge klar til et medlemsmøde 
i august måned samme år – altså i 1992.

Klubben ansøgte om medlemskab af DGU og blev optaget som pro-
jektmedlem den 1. juni 1992.

Forskellige finansieringsmuligheder blev i den kommende tid under-
søgt i forbindelse med oprettelse og udvikling af en egentlig golfba-
ne, der måske kunne udvides til at blive en Marielyst Golf & Country 
Club med tennisbaner, swimmingpool, weekendhytter m.v. (tankerne 
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var vidtløftige og ambitionerne store på daværende tidspunkt). Man 
forsøgte sågar at danne et aktieselskab og gennem salg af forskelli-
ge typer af aktier at rejse kapital til projektets gennemførelse, alter-
nativt overtale kommunen til at købe jorden og så leje sig ind. Også 
ejendomshandler og jordejer Hans Erik Trolle havde store planer og 
havde parallelt hermed ”følere ude” hos bl.a. Golfselskabet Golf Sam 
Holding ApS i Viborg om gennemførelse af et tilsvarende projekt, 
som det golfklubben på Møn samme år havde gennemført. Hans Erik 
Trolle blev dog hurtigt belært om, at det alene var MGKs bestyrelse, 
der havde bemyndigelse til at agere i forhold til golfbaneprojektet.

Ved årets udgang 1992 stod det dog klart, at ingen af de brugte kræf-
ter på at tilvejebringe en model for finansiering af golfdrømmene 
ville bære frugt. Den siddende bestyrelse lod sig imidlertid ikke slå ud 
og den 3. april 1993 indgik klubben en aftale om leje af ca. 2 tdr. land af 
familien Trolles jordstykke ved Bøtø Ringvej 2. 

Lejemålet lød på kr. 5.000, - årligt og ville uden yderligere varsel ud-
løbe den 31. marts 1994. Arealet måtte kun bruges til golftræning. 
Tanken var nu at etablere en lille 3-huls øvebane som supplement til 
den udslagsbane, man havde fået på kommunens jord (der hvor Vel-
komstcenter og Bowlingcenter m.v. senere blev bygget).

Den lille 3-huls øvebane (lige til højre for den nuværende indkørsel til 
Marielyst Golf Klub) blev indviet den 9. maj 1993, hvor mere end 100 

nye golfere meldte sig ind i klubben, heriblandt daværende borgme-
ster i Sydfalster kommune Hans Aage Pedersen, Henning Larsen, Fre-
de Vest Hansen samt Birgit og Søren Klerens.

På samme tidspunkt kom tidligere advokat cand.jur. Jørgen Holm ind 
i billedet og tilbød på vegne af familien Trolle, at klubben godt måtte 
købe det samlede jordstykke på 43 tdr. land til en pris af 6,- kr. pr. kvm., 
i alt kr. 1,5 mio. kr., herunder overtage det på jorden værende træhus 
på 140 kvm., såfremt handlen kunne afsluttes senest 1. juni 1993. 

Igen forsøges af få mulige investorer på banen, men det hele løber 
atter ud i sandet, og klubbens formand Kjeld Monberg trækker sig i 
november måned 1993. Svend Teilmann overtager rorpinden og ud-
taler til Folketidende den 12. november 1993, at Marielyst Golf Klub i 
hans øjne ikke havde nogen fremtid, nu da Golfklubben Storstrøm-
men (hovedparten af medlemmerne) skulle flytte fra Virket til Nykø-
bing F. på arealer stillet til rådighed af kommunen ved Kringelborg.

På Marielyst Golf Klubs generalforsamling senere i november måned 
1993 blev Svend Teilmann valgt som formand, Hans Mortensen som 
næstformand, Jan Schwartzlose som sekretær og Henning Larsen 
som kasserer. Man besluttede på generalforsamlingen at slå koldt 
vand i blodet – følge Nykøbing-projektet og så slå sig til tåls med, at 
man i Marielyst kun havde en lille 3 huls øvebane, en drivingrange og 
ca. 130 medlemmer.
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Hans Erik Trolle og Jørgen Holm havde 
imidlertid stadig store drømme om en 
”rigtig golfbane” i Marielyst. De to samt 
en lille ”udbrydergruppe” fra Marielyst 
Golf Klub beslutter sig for at anlægge 
en 9-huls golfbane i samme område 
som den lille 3-huls øvebane var. 

I ”ly af mørket” mødtes 14 ildsjæle fra 
udbrydergruppen i Hans Erik Trolles 
dagligstue den 4. april 1994 og beslut-
tede der at stifte en golfklub med nav-
net Østersøen Golf Klub (senere æn-
dret til Golfklubben Østersøen) og en 
9-hullers bane. 

Hans Erik Trolle havde forinden - af daværende borgmester i Syd-
falster Kommune Hans Aage Pedersen – fået tilsagn om støtte, idet 
kommunen netop havde godkendt en ny lokalplan for området med 
en golfbane. Der blev derfor bevilget et rente- og afdragsfrit lån på 
½ million kroner til anlæggelse af en 9-huls bane. Et par af begrun-
delserne for at yde støtte var, at projektet var langt mindre ambitiøst 
end det tidligere projekt, og at der var et væsentligt islæt af frivilligt 
arbejde involveret i anlæggelsesarbejdet. Klubben havde på davæ-
rende tidspunkt ca. 40 medlemmer, hvilket steg til ca. 80 over som-
meren 1994. Arbejdet kunne nu gå i gang med Hans Erik Trolle som 
eneste greenkeeper og resten af medlemmerne som frivillige hjæl-
pere.

Den spæde begyndelse (1994-1995)
I efteråret 1994 afholdes den første generalforsamling for Golfklub-
ben Østersøen i det endnu ikke færdiggjorte klubhus på Bøtø Ringvej 
2, hvor det blev besluttet at indføre et indskud for medlemskab af 
klubben på kr. 1.000,- fra marts 1995 og et kontingent på kr. 1.200,- om 
året (1995/1996) mens juniorer og passive kun skulle betale 600,- kr. 
årligt i kontingent. På generalforsamlingen blev følgende bestyrel-
se valgt: Niels Salles Lyng, fmd. (genvalg), Hans Erik Trolle (genvalg), 
Jørgen Holm (genvalg), Søren Klerens (genvalg) og Henning Frise (ny-
valg). Det blev på generalforsamlingen anført, at klubbens 9-huls 
bane på en samlet længde på 2.350 meter ville stå færdig i juni må-
ned 1995, hvilket kom til at holde stik.

I løbet af nogle måneder var de tre første huller samt en udslagsba-
ne (der hvor P-pladsen og Petanquebanen nu er) klar. Hans E. Trolle 
havde selv tegnet banen sammen med den nyvalgte bestyrelse. Hul-
lerne fik dog kun vintergreens til at begynde med. Først i den følgen-
de sæson 1995, hvor der blev anlagt yderligere seks huller, blev den 

Klubbens stifter
Hans Erik Trolle

Klubbens 1. formand Niels Salles Lyng byder 
velkommen til Åbent Hus den 17. juni 1995 og 

indvielse af klubbens første 9. hullers bane.
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første bane sådan nogenlunde klar. Den havde en samlet længde på 
ca. 2.700 meter og blev indviet 17. juni 1995. Den oprindelige lille par 
3 øvebane ved indkørslen og en putting green var også klar til brug. 
Ved hjælp af frivillig indsats blandt medlemmer blev klubhuset fær-
diggjort og rørledninger til vandingsanlæg blev gravet ned til greens 
og teesteder. Den samlede anlægspris oversteg ikke den halve milli-
on kr., som klubben havde lånt af kommunen. 

Den 20. november 1994 indkaldes til ordinær generalforsamling i 
”resterne af” den oprindelige Marielyst Golf Klub. Svend Teilmann 
går af som formand og Hans Mortensen bliver ny formand. Den 22. 
februar 1995 skriver Hans Mortensen til formanden for Golfklubben 
Østersøen (via Marielyst Turist- og Erhvervsforening) til Niels Salles 
Lyng med kopi til Hans Erik Trolle, med forslag om at slå de to klubber 
sammen, idet Marielyst Golf Klub forventes opløst. Forslaget afslås 
af Golfklubben Østersøen.

Den 17. juni 1995 indbydes til et stort anlagt Åbent Hus-arrangement 
på den nyåbnede 9-huls bane i Golfklubben Østersøen. 

Klubbens første hele sæson i 1995 blev på flere måder besværlig for 
initiativtagerne. Solen var hård ved græsset. I 50 dage måtte der van-
des meget for at holde græsset på greens i live, og nye medlemmer 
stod heller ikke i kø for at melde sig ind i klubben, der midt på somme-
ren 1995 stadig kun havde 80 medlemmer. 

I august 1995 blev Golfklubben Østersøen efter ansøgning optaget 
som medlem nr. 118 i Dansk Golf Union. 

Den 17. september 1995 møder 9 ud af 72 tilbageværende medlem-
mer i Marielyst Golf Klub til en ikke beslutningsdygtig generalfor-
samling på Hotel Nørrevang. Hans Mortensen indkaldte dernæst til 
en ny generalforsamling samme sted den 8. oktober 1995 med det 
ene punkt på dagsordenen af opløse Marielyst Golf Klub en gang for 
alle. 

En æra var slut og en ny kunne begynde. Blot 21 dage senere afholder 
Golfklubben Østersøen sin første egentlige generalforsamling, hvor 
Otto West vælges til ny formand efter Niels Salles Lyng.

Kildehenvisning: Mødereferater fra perioden.
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På klubbens generalforsamling den 
29. oktober 1995, blev Niels Salles Lyng 
afløst som formand af Otto West fra 
København, der skulle vise sig at være 
en dygtig organisator, der blandt andet 
var med til at udvikle et nyt elektronisk 
medlemskartotek. En juniorafdeling 
blev også skabt i 1996, ligesom maskin-
parken blev udvidet.

Onsdagsklubben, der blev omdøbt til 
Seniorklubben i 2014, blev stiftet i maj 
måned 1998 og Fyraftensklubben blev 
stiftet i foråret 1999, hvor også et klub-
blad blev startet op og udgivet 3 gange 
årligt (forår, sommer og efterår). 

På generalforsamlingen i efteråret 1999 udtrykker klubbens for-
mand Otto West optimisme for fremtiden, idet klubben har gennem-
gået en forrygende udvikling de første 5 år, fordi mange har hjulpet 
til og fordi der i klubben hersker en rar og positiv atmosfære, som 
både medlemmer og gæster nyder godt af. Klubbens 9 huller hav-
de nu nået en standard, som man kunne være bekendt. Den store 
stigning i antal medlemmer og de relativt mange greenfeespillerne 
måtte tages som udtryk for, at banen var værd at gæste. Bestyrel-
sen fik af generalforsamlingen tilladelse til at gå videre med planer 
om en udvidelse af golfbanen fra 9 til 18 huller, herunder undersøge 
mulighederne for jordopkøb, finansiering og projektering. Sydfalster 
Kommune var meget positiv over for en udbygning af golfbanen. Et 
konkret forslag ville blive forelagt på generalforsamlingen i efteråret 

Det første seje træk (1995-2000)
2000. Golfklubben Storstrømmen havde samme år udvidet fra 12 til 
18 huller.

Samarbejdet med de øvrige klubber på Lolland-Falster blev 1999 for-
maliseret i regi af ”Destination Lolland-Falster”, der siden blev til Visit 
Lolland-Falster og Golf & Go`nat samarbejdet. Der blev i perioden 
lagt et stort arbejde i at markedsføre golfklubben. Repræsentanter 
fra bestyrelsen rejste sågar helt til Femern i Tyskland med brochurer 
om Lolland-Falsters herligheder herunder muligheden for at spil-
le golf i Marielyst. Der var tillige stor fokus på skolesamarbejdet og 
juniorarbejdet. En voldsom storm i vinteren 1999/2000 lægger over 
100 store nåletræer ned.

Tingene udviklede sig hurtigt i golfklubbens første 5 leveår. Klubben 
voksede fra ca. 80 medlemmer i efteråret 1995 til knapt 400 i efter-
året 2000. Alene i sæsonen år 2000 var der en tilgang på mere end 
100 nye medlemmer, som alle skulle lære at spille golf på betryggen-
de vis. Mange af klubbens medlemmer deltog selvsagt i dette arbejde, 
herunder Peter Norgren og Henning Larsen med hjælp fra protræner 
Rune Olsen, Falster Golf Klub. Også Match- og Handicapudvalget un-
der ledelse af Lis Porsmose havde travlt dette år, ligesom klubbens 
vigtigste udvalg i de første år Hus- og Trivselsudvalget havde forry-
gende travlt med at få det hele til at fungere i og omkring klubhuset 
for både medlemmer og gæster. Antallet af greenfeegæster steg til 
hele 2000 dette år Fuldtidskontingentet (seniorkontingentet) steg i 
perioden fra kr. 1.200 i 1994 til kr. 1.700 årligt i 2000. 

Året 2000 blev på mange måder et skelsættende år, der både sled 
en bestyrelse op, men som også var starten på en ny æra i klubbens 
historie.

Klubbens 2. formand
Otto West
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Fra 9 huller til 18 huller

På klubbens generalforsamling i efter-
året 2000 blev der valgt en helt ny be-
styrelse, der alle boede i nærområdet. 
Tom Jensen blev valgt som formand 
for Golfklubben Østersøen og Jens 
Degn blev næstformand, ligesom der 
blev valgt ny kasserer og ny sekretær. 
Henning Larsen, der siden klubbens 
start havde stået for begynder- og 
ungdomsarbejdet, blev valgt ind som 
suppleant.

Man var på dette tidspunkt godt klar over, at hvis klubben skulle over-
leve på sigt, gjaldt det om at få etableret en 18 hullers bane, selvom 
mange medlemmer var skeptiske. De var simpelthen bange for, at det 
hele blev for dyrt.

Den nyvalgte bestyrelse nedsatte som noget af det første et finan-
sieringsudvalg bestående af Knud Kristensen, Mogens Larsen og 
Thor Westerlund (eneste tilbageværende medlem fra den afgående 
bestyrelse). Selve udvidelsen af banen fra 9 huller til 18 huller reg-
nede man med ville komme til at koste ca. 6 millioner kroner. Udgif-
terne var først og fremmest til jordkøb, anlæg af bane, opførelse af 
maskinhal og indkøb af nye maskiner.

Den endelige 10 års plan blev lagt frem på en ekstraordinær general-
forsamling i foråret 2001. Klubben skulle selv finansiere halvdelen af 
udgifterne ved optagelse af banklån på 3 millioner kroner. Et tilskud 
fra EU-midler på 1 million kr. og 1,5 million kr. fra Sydfalster kommune 
dannede baggrund for den resterende del af finansieringen. Der var 
ligeledes opbakning til vedtægtsændringer – på endnu en ekstra-

Nye tider 1 (2000-2002)
ordinær generalforsamling i august 2001, der betød, at Trolle fami-
lien ikke længere automatisk kunne vælge to medlemmer til besty-
relsen, men alle skulle fremover vælges demokratisk. Desuden blev 
regnskabsåret ændret til at følge kalenderåret, hvorfor den ordinære 
generalforsamling blev besluttet flyttet fra november til april måned. 
Der var tre forslag om baneudvidelse.

”Vi valgte det dyreste, men havde kun penge til det billigste, og vi fik 
den billigste”, sagde formand Tom Jensen

Sydfalster Kommune var positiv i forhold til en baneudvidelse. Til Fol-
ketidende udtalte borgmester Hans Aage Pedersen: ”Vi har en bane-
arkitekts ord for, at det kan holdes indenfor de 6 millioner kroner”.

Det var den erfarne banearkitekt Rolf Henning-Jensen, som stod 
for opgaven med M.J. Erichsson som entreprenør. De nye huller blev 
bygget i løbet af efteråret 2001, men først i eftersommeren 2002 
blev de forsøgsvis taget i brug. Banearkitekten sagde lidt bombastisk 
til vores klubblad: ”Det man sætter i 
gang her og nu, skal vare i hundrede år. 
Se artikel om Rolf Henning-Jensen an-
det sted i dette jubilæumsskrift.

I 2001 blev der desuden sat fokus på at 
skaffe klubben indtægter fra sponso-
rer, nu da klubben skulle have en rigtig 
golfbane på 18 huller. Desuden var der 
behov for at bygge en maskinhal til 
banens mange maskiner, der indtil nu 
havde stået i læ i et stort telt udlånt af 
Carl Aksel. Opgaven med at bygge en 
maskinhal indeholdende såvel 55 bag-
skabe, værksted og personalerum med 

Klubbens 3. formand
Tom Jensen

Rolf Henning-Jensen
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bad, toilet og kontorfaciliteter stod Frede Vest Hansen for. Jens Degn 
og greenkeeper Poul Erik Jensen stod for indretningen af hallen. Byg-
geriet gennemføres i vinterhalvåret 2001/2002. I 2001 får klubben 
desuden sin første hjemmeside, ligesom der indkøbes en boldauto-
mat, hvorved medlemmer og greenfeegæster skulle til at købe bolde 
til drivingrange (10 kr. for en kurv med 17 bolde). 

Dameklubben stiftes den 19. marts 2002 og starter op den 8. april 
2002. Spillede de første år mandag.

På generalforsamlingen den 28. april 2002, udtalte afgående for-
mand Tom Jensen, at det sidste 1½ års hårde arbejde vil stå som en 
milepæl i klubbens historie, med en færdigbygget 18 hullers bane vi 
kan være stolte af og nogle udenomsarealer, der er holdt pænere end 
nogensinde før. Dette har alene været muligt som følge af klubbens 
forbedrede økonomi i kølvandet af den store medlemstilgang og en 
imponerende flot indsats af klubbens mange frivillige hjælpere på 
alle fronter.

Det store arbejdet med at få baneudvidelsen realiseret, har vist at 
utrolig mange mennesker tror på den store betydning golfklubben 
har og fortsat vil have for Marielyst, og ikke mindst for erhvervslivet 
på Sydfalster, som klubben også er en del af. En stor tak til Sydfalster 
Kommune for at tro på og støtte projektet samt for at give klubben 

meget favorable vilkår at arbejde videre på. Bestyrelsen har hele ti-
den haft ansvaret for at det lykkedes, i forhold til medlemmerne, i for-
hold til kommunen samt i forhold til Erhvervs- og Selskabsstyrelsen 
som har ydet tilskud og lån på fordelagtige vilkår. Stor tak skal også 
lyde til banearkitekt Rolf Henning-Jensen og entreprenør MJE for vel 
udført arbejde og overholdelse af alle aftaler. Under hele anlægsar-
bejdet har familien Trane (Kartoffelboden) desuden ydet uvurderlig 
støtte og samarbejdsvilje. 

Der blev på samme generalforsamling vedtaget en kontingentstig-
ning på 500 kr. til 2.500 kr. for et årligt fuldtidsmedlemskab. Desuden 
skiftede klubben formand, idet Tom Jensen efter blot 1½ år som for-
mand blev erstattet af Jan Øster Nielsen. To andre bestyrelsesmed-
lemmer valgte ved samme lejlighed at gå af og blev erstattet af hhv. 
Jørn Nielsen, der blev ny kasserer og Tonny Blomberg, der tillige blev 
formand for Husudvalget. Endelig vedtages en flerårig handlings-
plan, der bl.a. omfatter opførelse af et nyt klubhus, og som tegner et 
realistisk billede af klubbens nærmeste fremtid – noget at arbejde 
videre på for den kommende bestyrelse.

Efter et forslag fra bestyrelsen om at ændre klubbens navn til Ma-
rielyst Golf Klub stemte 66 for og 8 imod en navneændring, der ef-
terfølgende blev vedtaget på en ekstraordinær generalforsamling i 
efteråret 2002. Herved blev golfklubben så ”placeret geografisk”. 
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Med Jan Øster Nielsen som ny formand 
den 28. april 2002 blev der sat yderli-
gere gang i Marielyst Golf Klub, der gik 
endnu en dynamisk periode i møde. Jan 
Øster manede dog til besindighed, da 
han i klubblad nr. 2 af juli 2002 skrev, ”at 
vi på trods af baneudvidelse, stor med-
lemstilgang samt nyt navn, skal huske 
at bevare den gode sociale stemning, 
der altid har hersket i klubben. Det er 
vigtigt, at alle nye medlemmer og kom-
mende gæster mærker den gode stem-
ning, at vi behandler dem lige så godt, 
som vi selv ønsker at blive behandlet 
ude på andre baner”.

Den nye 18-hullers golfbane prøvespilles i efteråret 2002, men indvi-
es først det følgende forår, nærmere bestemt den 24. maj 2003 med 
en foreløbig baneguide.

Ny hjemmeside på adressen www.marielystgolfklub.dk oprettes og 
EDB-systemet Golf Organizer (forløber for GolfBox) ibrugtages.

Kort efter klubbens årlige generalforsamling i april 2003, hvor kon-
tingentet blev sat yderligere op til nu 3.000 kr. blev det besluttet at 
oprette et Sekretariat, der fik til huse i en skurvogn indkøbt til for-
målet. Desuden blev der indkøbt en ældre pavillon, der blev opsat 

Baneudvidelse (2002-2004)
overfor klubhuset. Pavillonen skulle indeholde en ProShop, som blev 
betjent af Teilmann Sport. Kenneth Rolf, assistent ved Golfklubben 
Storstrømmen i Nykøbing F. blev tilknyttet for at styrke begynder-
arbejdet og varetage træningen for de mere end 500 medlemmer, 
klubben havde på daværende tidspunkt.

Familien Trolle ejede stadig omkring halvdelen af banen, som klub-
ben betalte forpagtningsafgift af, men klubben har sikret sig for-
købsret til denne halvdel, hvilket så skete i 2015, hvor Marielyst Golf 
Klub køber den forpagtede jord til en fornuftig pris, så klubben her-
efter bliver herre i eget hus.

Apropos ”hus” så var frøet allerede sået i den flerårige handlingsplan, 
som den tidligere bestyrelse havde udarbejdet. 
Det nuværende klubhus med plads til kun 24 siddende samtidig var 
simpelthen ikke stort nok – heller ikke med en skurvogn som sekre-
tariat og en pavillon som ProShop. Man havde tænkt STORT i forbin-
delse med den nye 18 hullers bane. Med mere end 500 medlemmer 
ved udgangen af år 2002, og udsigten til at endnu flere ville finde 
18 huller mere attraktive end 9 huller, så var tiden inde til nu både at 
tænke stort og nyt.

Henrik Christiansen bliver chefgreenkeeper. 
Intersport, Nyk. F. overtager ProShoppen. 
Havemøbler og parasoller fra Tuborgfonden. 
Maskinhal udvides. 
Næsten 4.000 greenfeegæster i 2003.

Klubbens 4. formand
Jan Øster Nielsen, 2002-2016
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Skrevet af Hans Erik Trolle
(klubbens stifter) i oktober 2005
i klubblad nr. 3,  årgang 7.

Det hele startede den 2. april 1994 
ved en stiftende generalforsamling i 
min dagligstue. Til stede var 14 perso-
ner, som besluttede at stifte en golf-
klub og etablere en golfbane (to af de 
tilstedeværende personer, Søren og 
Birgit Klerens) er stadig medlem med 
hhv. nr. 4 og 5).

Pengene var i starten små, og med et 
medlemstal på kun 30 og et kontin-
gent for voksne på 1.200 kr. og intet 
indskud det første år var der ikke me-

get at anlægge bane for. De første 9 huller blev etableret for 500.000 
kr. inkl. et beskedent maskinindkøb. Vi lånte pengene af kommunen, 
og hullerne blev lavet ved hjælp af stor frivillig arbejdskraft blandt 
medlemmerne. Indvielsen af de første 9 huller fandt sted den 17. juni 
1995. Banen blev hurtigt populær, ikke mindst blandt greenfeespille-
re (sommerhusgæster), hvilket bl.a. skyldtes, at natur og bevoksning 
var sat i højsædet. Mange af træerne havde jeg selv plantet 30 år for-
inden.

De første 10 år – et historisk tilbageblik
I september 1995 blev klubben og banen godkendt af DGU som klub 
nr. 118, og glæden var stor, da vores medlemmer nu kunne erhverve 
det ”grønne kort”.

De første to år havde vi ikke vandingsanlæg på vores greens, så i de 
tørre perioder kørte vi med tankvogn og sprinkler. Først i 1997 fik vi 
lagt vand ud til hver green, så der kunne vandes om natten. Finansie-
ring heraf blev betalt med et frivilligt medlemslån på 50.000 kr. og et 
lån af kommunen på samme beløb. I 1999 fik vi installeret automati-
ske, underjordiske sprinklere, hvilket var en stor lettelse.

Medlemstilgangen var god. Ca. 70 nye hvert år. Så da vi i 2000 run-
dede 400 medlemmer, var det naturligt og nødvendigt at drøfte en 
baneudvidelse til 18 huller. Daværende bestyrelse og formand Otto 
West, havde fået reserveret jorden og udarbejdet en finansierings-
plan i samarbejde med Sydfalster Kommune. Udvidelsen blev vedta-
get på en generalforsamling i oktober 2000, og de nye huller kunne 
tages i brug i maj 2003.

Som en af initiativtagerne til hele pro-
jektet, er det en fornøjelse at følge den 
positive udvikling med stadig vækst i 
medlemstallet, anlæg af en Par-3-bane 
og nu også et nyt klubhus. Det glæder 
vi os til at se færdigt til foråret 2006.

Daværende Borgmester Sydfalster 
kommune Hans Aage Pedersen.
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Ved Frank With,
september 2003
(nænsomt forkortet)

Manden bag vores klubs nye 18 
hullers bane er den 56-årige ba-
nearkitekt Rolf Henning-Jensen 
fra København. En erfaren mand, 
som bl.a. har designet banen i 
Golfklubben Storstrømmen, golf-

banen på Møn, i Dragør, Fredensborg, Hornbæk og Blommenslyst, 
ligesom han har været involveret i tilblivelsen af en række andre ba-
ner i Danmark og bl.a. Norge.

RHJ begyndte selv at spille golf i 1960 i Københavns Golf Klub og blev 
en ret habil golfspiller. Han læste til bygningsarkitekt og vandt det 
danske mesterskab i golf for arkitekter. I studietiden kom han i kon-
takt med nestoren i dansk golfarkitektur, Frederik Drejer, som kom til 
at præge Rolf Henning-Jensens opfattelse af golfarkitektur.

I slutningen af 1980’erne var alle danske golfarkitekter med Drejer 
og Jan Cederholm i spidsen langt oppe i 70’erne. Der måtte fornyelse 
til, mente bygningsarkitekten Rolf Henning-Jensen. Under et kursus 
med Frederik Drejer som forelæser fik hver af de 14 deltagere til op-
gave at udarbejde et oplæg til en ny golfbane. RHJ brugte 4 uger på 
at give sit bud på en bane, og det blev starten på RHJ’s karriere som 
banearkitekt. Siden gik det slag i slag op gennem 90’erne med anlæg-
gelse af et antal danske golfbaner – sidst banen her i Marielyst.

Det er en spændende udfordring at designe og bygge en golfbane, 

Portræt af banearkitekt
Rolf Henning-Jensen 

men også en alvorlig sag. Det, man sætter i gang her og nu, skal vare 
i hundrede år. En golfbanearkitekt skal forsøge at iscenesætte golf-
spillerens vandring gennem terrænet. På den ene side skal den land-
skabelige oplevelse gøres rig og varieret. På den anden side skal flest 
muligt af terrænets landskabselementer indarbejdes i baneudform-
ningen som spilletekniske forhindringer. Levende hegn, træer, søer, 
vandløb m.v. skal indarbejdes, så disse kan ”komme i spil” på så mange 
huller som muligt. Et yderligere krav til golfbanen er, at spillerne skal 
kunne udfordres. Banen skal være spilbar for spillere på alle niveauer, 
men aldrig unfair.

En anden ting, der er vigtig, understreger RHJ, er, at spillere ikke skal 
have indtryk af, at der er noget, som er kunstigt skabt, men at de går 
i et landskab, som var på det givne tidspunkt. Jeg har ved skabelsen 
af de 18 huller, hvoraf 11 er helt nyanlagte, forsøgt at se frem i tiden 
til det nye klubhus står klar midt i området. Om 3-4 år vil man kunne 
sidde på klubhusets terrasse og nyde solnedgangen i vest og med 
drivingrange og øveområde på den anden side af huset.

Jeg har forsøgt at få så meget ud af de penge, der var til rådighed. 
Greens er blevet lidt mindre, bunkers lidt færre og enkelte huller er 
lige i underkanten af, hvad par 5, 4 og 3 huller bør være længdemæs-
sigt, men samlet set synes jeg, at det er lykkedes at skabe en varieret 
og spændende bane med to rigtig gode afslutningshuller. 

Med tiden og en smule tålmodighed, når det nye klubhus er bygget 
og det hele vokser til, så vil I få en perle af en golfbane, som langt 
de fleste golfspillere vil være glade for at spille. Ikke nogen mester-
skabsbane, men en hyggelig og varieret bane med et par gode strate-
giske huller til sidst, hvor en match kan vindes.

Banearkitekt Rolf Henning-Jensen
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Klubbens 10-årsjubilæum den 2. 
april 2004 blev lidt forsinket fej-
ret med en Jubilæumsmatch den 
16. maj 2004. 

Kennet Rolf fra Storstrømmen 
var stadig på udlån to dage om 
ugen for at bistå med begynder-
træning og servicering af ”ud-
lærte” medlemmer og gæster fra 
nær og fjern.

En ny 18-huls bane, en ny formand og en masse nye medlemmer gav 
behov for fortsat nytænkning og realisering af bl.a. de planer der lå 
for et nyt og større klubhus midt i baneanlægget. 

Et lille byggeudvalg med Knud Kristensen i spidsen arbejdede med 
flere projekter og nåede frem til et klubhus på 400 kvadratmeter, der 
senere blev gjort lidt større, så der var plads nok til alt og alle. Mogens 
Larsen, der var forretningsfører og kasserer i klubben fik bevilget et 
lån hos Nordea på 6 millioner kroner til opførelse af et nyt klubhus. 
Sydfalster Kommune eftergav halvdelen af det gamle lån på 1 million 
kr. Der blev købt 7 ha jord til en drivingrange og etablering af en ny 
par 3 bane samt et indspil- og putting-område.

En voldsom storm i efteråret 2004 og vinteren 2005 væltede atter 
mange træer på især den gamle del af banen.

På årets generalforsamling den 23. april 2005 mødte ikke færre end 
129 medlemmer op. Der var plads til 80 mennesker i et nyindkøbt 
telt (det telt vi i dag bruger som overdækning på vores terrasse). 
De resterende måtte stå udenfor og lytte med. Årsagen til det sto-
re fremmøde var punktet på dagsordenen om det nye klubhus. Det 

Det store spring frem (2004-2009)
gennemarbejdede projekt blev præsenteret, spørgsmål besvaret 
og det hele blev godkendt med stort flertal. Desuden blev endnu en 
kontingentforhøjelse på 500 kr. bragt i forslag for det kommende år 
(2006) og vedtaget, hvorved årskontingentet for seniorer ville stige 
til kr. 3.500.

Byggeprojektet gik i gang hen over sommeren og efteråret 2005. Der 
var rejsegilde den 3. november 2005.

Den 8. april 2006 blev det nye klubhus indviet under meget stor op-
mærksomhed. Næsten 400 mennesker troppede op for at være med 
til at fejre dagen. Det nye hus rummer blandt andet et stort fælles-
rum, sekretariat, ProShop, mødelokale, køkken, omklædningsfacilite-
ter med baderum samt toiletter. Nu var der mulighed for at dyrke det 
sociale samvær året rundt i dejlige og rummelige omgivelser.

Til at styre opgaverne med ProShop og sekretariat blev Conny Niel-
sen ansat som daglig leder.

Harry Thomson fra Skotland blev ansat som træner. På det tidspunkt 
havde han været træner i forskellige klubber i Danmark i en halv snes 
år. Harry blev ved Marielyst Golf Klub som en elsket og respekteret 
protræner til udgangen af golfsæsonen 2024.

Træningsfaciliteterne blev samlet omkring det nye klubhus med ind-
spilsgreen og bunker, puttinggreen og udslagsbane.

Sæsonen 2006 blev stor på alle områder – ikke mindst, da mange 
medlemmer lod sig ophidse over, at bestyrelsen satte ølpriserne op i 
automaterne fra 10 kr. til 15 kr. Det ville ødelægge det sociale liv, men-
te nogle. Heldigvis fik skeptikerne ikke ret. Der blev stadig købt øl, 
sodavand og kaffe og spillerne hyggede sig både før, under og efter 
matcherne.

Jan Øster Nielsen
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Klubbens nye Pay & Play bane og øveområde blev indviet den 1. juli 
2006 og har siden været brugt flittigt af både medlemmer og gæster.

Dygtige og initiativrige ledere satte meget i gang i de år, men vejret 
kunne de ikke gøre noget ved. Så da Danmark i 2007 fik en af de mest 
regnfulde somre i nyere tid, blev den nye 18 hullers bane lukket i hele 
seks uger i højsæsonen, altså i den periode, hvor der normalt er man-
ge greenfee gæster. Det kostede omkring 300.000 kr. i manglende 
indtægter. Det gav anledning til gennemførelse af en del drænings-
arbejde på banen. Blandt andet blev grøfter og vandløb oprenset og 
gravet dybere, og der blev etableret pumpebrønde på flere fairways.

Karlshamn i Sverige bliver venskabsklub med Marielyst Golf Klub.

Året 2007 blev også klubhistorisk af andre grunde. Bridgeklubben så 
dagens lys i efteråret 2007 og Manneklubben blev stiftet den 15. no-
vember 2007. Moderklubben havde dermed nu i alt 5 klubber-i-klub-
ben, der på hver deres måde sørgede for at holde klubbens mange 
medlemmer aktiverede på hver deres område. Pudsigt nok med Man-

neklubben som det foreløbigt sidste skud på stammen af klubber i 
klubben, selvom der lige fra klubbens start havde været mange flere 
mandlige end kvindelige medlemmer.

Sommeren 2008 bød på økonomisk krise i landet og en meget lang 
tørkeperiode midt på sommeren, som brændte banen mere eller 
mindre af.

Net opsættes 2008 mellem drivingrange og det nuværende hul 1. Ar-
bejdet var langt og besværligt og kostede sammenlagt 380.000 kr. 
Desuden bygges baghus 3 (pyramidehus) i samme stil som de andre 
samt et udslagshus projekteret af Knud Kristensen og bygget af Ol-
sen & Pedersen ApS. Endelig bygges en 150 kvm. koldhal til maskiner, 
frø, kunstgødning og banematerialer i vinterperioden 2008/2009 af 
Henning Larsen, Poul Erik Jensen og Jens Vest.

Ny chefgreenkeeper Niels Jørgen Lohse fra Køge GK ansættes i ste-
det for Henrik Christiansen.
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Klubbens 18
hullers bane
efter ændringer
2006
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I foråret 2009 kan klubbens nye udslagshus på drivingrange indvies. I 
2009 og 2010 arbejdes der på forbedring af banen på flere områder: 
Nye teesteder på hul 1, 2, 4 og 5, fairway hul 3 lægges om, nye bunkers 
etableres og banens dræningssystem udbygges.

2011 blev på mange områder et skelsættende og historisk år. Efter en 
meget lang regnvejrsperiode med store oversvømmelser ikke alene 
på golfbanen, men det meste af Sydfalster måtte banen lukkes i syv 
uger. Det gav et tab på næsten 200.000 kr. i greenfee indtægter. Man-
ge arrangementer måtte aflyses, såvel i moderklubben som i klubber 
i klubben.

I slutningen af 2011 og starten af 2012 blev der sat mange nye initia-
tiver i gang i håb om at skaffe flere medlemmer. Golfens Dag og Tag 
en ven med samt Gratis Golf om tirsdagen var nogle af forsøgene på 
at få flere til at spille golf i Marielyst.

Selv om klubbens ledelse med formand Jan Øster Nielsen i spidsen 
tidligere havde været modstandere af tidsbestilling og differentie-
rede medlemskaber ændrede bestyrelsen signaler og indførte tids-
bestillinger via GolfBox systemet med 10 minutters interval. Desuden 
blev det nu muligt at melde sig ind i klubben uden at betale indskud 
ved at betale et fast kontingent om året på 5000 kr. de første 5 år.

Der indføres desuden et fleksmedlemskab, hvor man for 2.000 kr. om 

Stabilisering (2009-2016)
året kunne få adgang til frit spil på Pay & Play banen og brug af øve-
området, men betale fuld greenfee for spil på 18-huls banen.

I 2012 blev banen forbedret og store reparationsarbejder blev sat i 
værk efter oversvømmelserne i efteråret 2011. Den ”røde tråd” i for-
bedringer og reparationer var og er jævnfør banearkitektens ma-
sterplan. Mange træer blev fældet/tyndet ud, hvilket gav mere lys til 
teesteder og greens og dermed bedre vækstbetingelser for græsset.

I 2013 havde klubben besøg af ca. 5.000 betalende greenfeegæster. 

Den 2. april 2014 fejrede golfklubben sin 20-års fødselsdag med en 
reception i klubhuset for klubbens medlemmer og sponsorer. 2014 
var også året, hvor klubbens tidligere chefgreenkeeper Henrik Chri-
stiansen vendte tilbage til Marielyst efter nogle år i Halsted.

I foråret 2014 nedlægges Onsdagsklubben, som havde eksisteret si-
den maj 1998, og skifter navn til Seniorklubben for medlemmer over 
60 år (blev året efter ændret til 55 år). Samme forår blev Kaninklub-
ben for primært nye medlemmer oprettet.

I flere år havde klubben forberedt sig på at blive ”herre i eget hus” og 
i foråret 2015 lykkedes det at købe de sidste 23 hektar, så Marielyst 
Golf Klub nu blev selvejende. Klubbens stifter Hans Erik Trolle blev 
samtidig kontingentfri resten af sit liv.
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I 2016 trak Jan Øster Nielsen sig fra 
formandsposten efter 14 dynamiske 
år. Han blev udnævnt til æresmedlem 
to år efter for sin store indsats som 
formand. Peter Olsen, der havde været 
næstformand, blev ny formand. Træner 
Harry Thomson fornyede sin kontrakt 
med en ny treårig periode.

Da Pay & Play banen var blevet an-
erkendt af Dansk Golf Union som en 
selvstændig sløjfe ville bestyrelsen 
markedsføre banen med tre 9-huls-
sløjfer benævnt hhv. øst, vest og nord. 
Men projektet holdt kun tre måneder, 

da hovedparten af klubbens medlemmer ikke var tilfredse med den 
løsning. Derfor gik bestyrelsen tilbage til at kalde det en 18 hullers 
bane og en 9 hullers Pay & Pay bane.
Efter en del rydning af træer og buske på og omkring banen lovede 
formand Peter Olsen på generalforsamlingen i 2017 en pause på 5 
år uden yderligere rydning af de bevoksede arealer. Dette løfte blev 
dog af flere årsager ikke overholdt. En tilbygning bag koldhallen blev 
opført til klubbens og medlemmernes golfkøretøjer i foråret 2018. 
Henning Larsen, Poul Erik Jensen og Erik Smed Rasmussen stod for 
byggeriet.

Sommeren 2018 bød på den længste tørkeperiode i mands minde. 
Hele 2½ måned uden regn medførte omfattende tørkeskader på hele 
banen og i særlig grad på fem af banens baghuller (13, 14, 15, 16 og 
første halvdel af hul 17), der alle blev lukket for spil i det følgende vin-
terhalvår med henblik på genopbygning.

Tørkeperioden i sommeren 2018 betød desuden, at et stort antal (ca. 
50) store rød- og blågraner fik betydelige tørkeskader og desuden 

Nye tider 2 (2016-2020)
udsat for luseangreb, der betød at de måtte fældes i efteråret/vin-
teren 2020/2021. Specielt hul 14, men også hul 7, 8 og 9 var ramt af 
udgåede træer. Resultatet af det omfattende fældningsarbejde ses 
i dag i form af store og dekorative brændestabler (insekthoteller) 
rundt omkring på banen. Ved indgangen til klubbens 25 års jubilæ-
umssæson den 2. april 2019 var der 693 aktive og 65 passive med-
lemmer i klubben. Jubilæet blev fejret med en stort anlagt reception i 
klubbens lokaler med gæster fra nær og fjern samt naturligvis rigtig 
mange af klubbens egne medlemmer. Klubbens mangeårige sekre-
tariatsleder Maren Lørup opsagde sin stilling i foråret 2019 og blev 
afløst af Camilla Borchersen Lundqvist i juli 2019.

I efteråret 2019 ansættes Mike Czuba som ny Chefgreenkeeper til 
erstatning for Henrik Christiansen, der (igen) valgte at opsige sin 
stilling. Mike, der er uddannet anlægsgartner, har været ansat som 
green keeper ved MGK. I efteråret 2019 (og igen i 2023) forsøgte 
klubben sig med ansættelse af greenkeeperlærlinge. Begge gange 
sprang lærlingene af pladsen.

Golfsæsonen 2020 blev på mange måder en kaotisk sæson: Først 
præget af banelukning og forsamlingsrestriktioner som følge af 
coronakrisen/-pandemien, der lukkede hele landet ned den 11. marts 
2020 og forhindrede afvikling af klubbens årlige generalforsamling 
i april måned. Dernæst bliver klubbens formand Peter Olsen ramt 
af alvorlig og pludselig sygdom, der tvinger ham til at gå af som for-
mand. Klubbens kasserer og næstformand Alfred Jensen fungerede 
som formand hen over sommeren og efteråret 2020.

Der kunne stadig spilles golf i coronaperioden. Faktisk var det en af 
de eneste sportsgrene, der kunne udføres næsten uden restriktioner, 
idet der kunne holdes afstand (2 meter) til andre spillere på banen. 
Marielyst oplevede således en øget interesse for at spille golf i 2020 
og 2021 – både i form af flere medlemmer og flere spillere på Pay & 
Play banen.

Peter Olsen,
Klubbens 5. formand 2016-2020
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I efteråret 2020 blev der lempet lidt 
på forsamlingsforbudet, hvilket gjorde 
det muligt at gennemføre en udskudt 
generalforsamling med ekstra afstand 
og afspritning af hænder m.v. lørdag 
den 3. oktober 2020 i Idestruphallen.  
For første gang i klubbens historie var 
der lagt op til kampvalg om formands-
posten. I alt 168 registrerede medlem-
mer var mødt op for at se og høre de 3 
kandidater til formandsposten og afgi-
ve deres stemme. Ny formand blev Erik 
Nordahl-Pedersen.

Resten af efteråret 2020 og helt frem til sommeren 2021 var klub-
ben – ja hele landet/hele verden – præget af corona-pandemien og 
de restriktioner, der fulgte i kølvandet heraf. Den nye bestyrelse med 
Erik Nordahl i spidsen brugte ”stilheden” på at igangsætte en lang 
række initiativer, der skulle styrke og forbedre kommunikationen til 
klubbens medlemmer samt tilsikre at relevant information blev ud-
sendt i rette tid og mængde om både corinasituationen og dennes 
indvirkning på aktivitetsniveauet i klubben.

I perioden blev desuden udarbejdet en ny og mere stringent orga-
nisering af klubben samt funktions-/stillingsbeskrivelser for alle 
funktioner i klubben, hvad enten disse var/er besat af ansatte medar-
bejdere eller frivillige medlemmer i bestyrelse eller udvalg. Der blev 
udarbejdet ny virksomhedsplan og udkast til nye vedtægter, samt 
en række andre ting, der over tid havde og har til hensigt at styrke 

Ny formand i en Corona tid
klubbens arbejdsgange samt bibringe et overblik over hvem der gør 
hvad hvornår og hvorfor. Desuden blev der udarbejdet politikker og 
retningslinjer for mange af de ting man hidtil ”plejede” at gøre på 
den ene eller anden måde. Nu var det skrevet ned, så ingen længe-
re kunne eller burde være i tvivl om, hvordan det skulle gøres rigtigt 
og hvorfor. Endelig blev den omfattende frivillige indsats i klubben 
synliggjort og systematiseret, så det blev mere klart for enhver hvor, 
med hvad og hvordan man kunne hjælpe som frivillig i klubben.

Bygning af en buggyoverdækning ved klubhuset påbegyndes i ef-
teråret 2020 og færdiggøres i foråret 2021 af Henning Larsen med 
hjælpere. Klubbens generalforsamling i april 2021 måtte udskydes 
som følge af indførte Corona restriktioner til den 26. juni 2021, hvor to 
nye medlemmer blev valgt ind i bestyrelsen, ligesom oplæg til nyre-
viderede vedtægter blev godkendt og vedtaget på en ekstraordinær 
generalforsamling den 18. juli 2021. Klubbens bestyrelse havde nu et 
solidt grundlag for sit videre arbejde, hvor der især var fokus på at 
afdække mulighederne for vanding af banens fairways. 
Sæsonen 2021 og 2022 forløb planmæssigt med rigtig mange green-
feegæster på både stor og lille bane. Peter Paul Olsen ansættes som 
ny sekretariatsleder i efteråret 2022. For første gang i klubbens hi-
storie måtte den årlige afslutningsturnering og -fest aflyses som 
følge af for få tilmeldinger. Krig i Ukraine medfører inflation og vold-
somme prisstigninger på el, brændstof, kunstgødning og frø, hvilket 
sætter klubbens økonomi under pres. 

Seks ugers tørke i forsommeren 2023 samt megen regn i juli måned 
samt i det sene efterår frem mod årsskiftet 2023/2024 sætter endnu 
en gang golfbanen under vand.

Erik Nordahl-Pedersen,
Klubbens 6. formand 2020 -



De vigtigste begivenheder

1994 
Golfklubben
Østersøen
stiftes den 2. april.

1995
De første 9 huller 
indvies den 17. juni 
og optages i DGU 
som medlem nr. 118. 

1998  
Onsdagsklubben
oprettes i foråret.

1999
Fyraftensklubben 
oprettes i foråret, hvor 
også klubbens første 
klubblad så dagens lys.

2002  
Banen udvides 
til 18 huller og
maskinhal bygges.

2002 
Dameklubben 
oprettes i foråret.

2003  
Officiel indvielse 
af 18 hullers banen 
den 24. maj.

2003
Sekretariat og 
ProShop etableres. 
Maskinhal udvides.

2005 
Nyt klubhus 
bygges. 

2006 
Klubhus-
indvielse 
8. april.

2006 
Første Protræner 
(Harry Thomson) ansættes. 
Golfbox indføres. 
Øl stiger fra 10 til 15 kr.

2006 
18 hullers bane 
ændres. Pay & Play 
bane, drivingrange og 
øveområde indvies.

2007  
Manneklubben 
og Bridgeklubben 
oprettes.

2008  
Udslagshus bygges. 
Net mellem drivingrange 
og hul 1 opsættes. 
Baghus 3 bygges.

2009  
Koldhal opføres ved 
siden af maskinhal. 
Klubblad udfases til 
fordel for en hjemmeside.

2014  
Onsdagsklubben 
skifter navn til 
Seniorklubben. 
Kaninklubben oprettes. 2018  

Buggyhus 3 
bygges.

2020-2022  
Coronakrise. 
Klubbens organisation 
og struktur revurderes.

2021  
Buggyoverdækning 
færdiggøres. 
Bridgeklub genstartes. 
Øl stiger fra 15 til 20 kr.
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Inspireret af artikel i Folketidende 
tirsdag den 28. juli 2015 samt utalli-
ge små artikler i samme avis gennem 
årene om den tidligere viceborgme-
ster i Sydfalster Kommune Hans Erik 
Trolle.

Med stædighed og utrolig energi 
holdt Hans Erik Trolle fast i sin tro på, 
at en golfbane i Marielyst var det helt 
rigtige – også selvom der allerede var 
en golfbane i Virket og en helt ny på 
vej i udkanten af Nykøbing Falster. 
Men selvom der ikke var politisk lyd-
hørhed for en tredje bane på Falster, 
så lod Hans Erik Trolle sig ikke stoppe.

Han og hans hustru Kate boede på 
Wiesesminde, Bøtø, hvor Hans Erik 

Trolle er født og opvokset. De ejede bl.a. et stykke jord, der tidligere 
havde været planteskole, som var oplagt at omdanne til en golfbane. 
Da golfsporten desuden var i rivende udvikling i starten af 90`erne 
var tidspunktet perfekt til at anlægge en golfbane i sommerlandet.

Forskellige muligheder blev undersøgt og forsøgt – som omtalt i 
starten af dette jubilæumsskrift – uden held. Så i stedet for det gyld-
ne projekt med en 18 hullers bane blev starten lidt mere beskeden, 
nemlig en udslagsbane og tre korte indspilshuller. Med stiftelsen af 
Golfklubben Østersøen og alliancen med en flok ildsjæle, der lige-

Uden Trolle ingen golfbane
ledes troede på ideen om en rigtig golfbane samt penge fra kom-
munen, tog tingene fart. Trolle tegnede selv en 9 hullers bane og var 
også selv entreprenør på anlæggelsen af banen. I løbet af et års tid 
kunne banen tages i brug.

De første 4-5 år arbejdede Trolle 15-16 timer om dagen for at holde 
banen i orden, så medlemmer og gæster kunne spille på den. Han og 
Kate spillede ikke selv golf på det tidspunkt. Der kom da også en del 
klager fra sommerhusejere på den anden side af Bøtø Ringvej over, 
at han slog græs klokken 5 om morgenen. Og de var heller ikke helt 
tilfredse med, at han først sluttede med at slå græs ved 23-tiden. 
Efter græsslåning var det så afsted med vandvognen for at vande 
greens og teesteder. Først i 1999 fik Trolle selv tid til at spille golf. 
Han nåede imidlertid ikke at spille så meget, da et svigtende helbred 
”drillede” ham en del. Hans Erik Trolle blev sammen med tidligere 
borgmester i Sydfalster Kommune Hans Aage Pedersen udnævnt til 
æresmedlem i Marielyst Golf Klub ved klubbens generalforsamling 
lørdag den 9. april 2022.

Hans Erik Trolle er født den 2. februar 1935 på Bøtø, hvor han også gik 
i skole. Som ung var Hans Erik Trolle medlem af Venstres Ungdom og 
siden af Venstre. Hans Erik Trolle blev valgt ind i byrådet i Sydfalster 
Kommune i 1974 og frem til 1982, hvorefter han var Viceborgmester 
frem til pension i 1990.

Som pensionist gik han og Kate i gang med at tegne og bygge deres 
eget sommerhus tæt på Bøtøskoven og Fuglereservatet. Det tog et 
års tid at færdiggøre, hvorefter tiden så gik med golfbaneprojektet – 
og heldigvis for det.

Hans Erik Trolle,
Stifter af Marielyst Golf Klub



26   I   Marilyst Golf Klub

Klubbens udvikling i tal
Årstal

1994

1995

1998

1999

2000

2001

2002

2003

2004

2005

2006

2007

2012

2017

2018

2019

2020

2021

2022

2023

2024

2025

Medlemstal, aktive

40

80

170

271

388

500

562

640

720

750

693

724

700

642

620

575

Kontingent, fuld

1.200,-

1.500,-

1.700,-

2.000,-

2.500,-

3.000,-

3.500,-

5.000,-

5.200,-

5.600,-

5.800,-

6.000,-

6.200,-

Kontingent, fleks

2.000,-

2.000,-

2.400,-

2.600,-

2.800,-

3.000,-

Indskud

1.000,-

2.000,-

2.200,-

3.600,-

4.000,-

4.256,-

3.500,-

Afskaffet

Greenfee gæster

1.860

5.000 + 1.500

5.000

3.357 + 1.449

3.130 + 1.206

2.916 + 1.333

4.008 + 1.832

4.195 + 1.797

3.774 + 1.431

3.400 + 1.500

Greenfee pris hv/søn/P&P

250,-/250,-/

250,-/300,-/100,-

380,-/350,-/150,-

380,-/350,-/150,-

380,-/350,-/150,-

400,-/400,-/150,-
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Af Søren og
Birgit Klerens

En dag for næsten 30 
år siden spurgte Kate 
Trolle mig - på vores 
fælles arbejdsplads - 
om jeg troede at Søren 
og jeg havde lyst til at 
være med til at starte 
en golfklub. Hun vidste, 
at vi havde spillet før 
og at Søren vidste no-
get om skovbrug. Hans 
Erik og hun havde en 

planteskole, som de havde planer om at omdanne til en golfbane. Vi 
blev enige om, at det var da en god ide, og sammen med en håndfuld 
andre mennesker blev golfklubben så stiftet hjemme i Kate og Hans 
Eriks dagligstue med kaffe og hjemmebag.

Vi var nok ikke helt klar over, hvad det indebar, da vi sagde ja. Det var 
Søren, som det gik mest ud over, idet det var hårdt og til tider manuelt 
arbejde. Greenbunkeren på hul 5 blev fx gravet med skovl og spade af 
Hans Erik og Søren. Klubben fik heldigvis hurtigt nogle flere medlem-
mer, som hjalp til. Det største slid stod familie Trolle selv for. 

Som det er nu, var klubben også dengang præget af stort sammen-
hold og vilje til at give en hånd med. Pionerånden rådede.  Det var en 
stor dag, da vi i juni 1995 kunne holde åbent hus og indvi de første 9 
huller. Efterhånden kom flere medlemmer til, og der blev lavet for-
skellige matcher. Lise Jørn Hansen, der havde spillet golf næsten hele 
livet, havde en masse gode ideer. Hun startede fx dameklubben, og fik 
udvirket at pensionister kunne mødes om onsdagen og spille - det, 

Et par pionerer har ordet 
som senere blev Onsdagsklubben, der først blev styret af en arbejds-
gruppe og senere ændret til Seniorklubben, som vi kender den i dag. 

Da vi gik på pension, fik vi mere tid til både golf og frivilligt arbejde, 
og det har været med stor glæde, vi har deltaget i dette. Skovtrolde-
ne har haft meget at se til igennem årene, hvor Søren og hans gode 
hjælpere: Ib Aage Hansen, Kaj Abrahamsen og Jens Aarup Hansen har 
skåret rigtig mange træer op samt ryddet rigtig meget krat og siv. 
Især har Ib Aage været en formidabel arbejdskraft, som har lagt, og 
stadig lægger et stort arbejde i vores klub. Efter at Jens og Kaj stop-
pede, fik Søren og Ib heldigvis andre gode hjælpere. Det er dejligt og 
særdeles vigtigt at klubben har så mange frivillige, som er med til at 
holde hus og omgivelser i god stand. 

Mangt og meget har ændret sig igennem årene - bl.a. den måde vi 
holder fester på. Vi er mange som endnu husker vores afslutnings-
matcher med efterfølgende spisning og dans. Efter matchen, hjem 
og i stadsen og de høje hæle, og så ellers feste og danse til langt ud 
på natten, enten til levende musik eller jukeboks. I dag foregår det lidt 
mere afdæmpet.

Vi har igennem årene været glade for de siddende bestyrelser, som vi 
synes har gjort det godt. Man kan selvfølgelig altid være uenig i dette 
eller hint, men så har det også været OK at sige det, eller komme med 
gode ideer (synes vi selv). Klubberne i klubben fungerer også godt 
og har et godt samarbejde, fx med at støtte op om arbejdet til støtte 
for Kræftens Bekæmpelse, hvor vi alle arbejder sammen for at samle 
penge til det gode formål. Golfen er for os en måde at holde os i gang 
på, både fysisk og psykisk, og vi nyder at være sammen med mange 
dejlige mennesker, den skønne natur og at se både dyr og fugle. Klub-
ben er et fristed og samlingspunkt, som vi håber og tror på vil bestå i 
mange år fremover.
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Damer, slagspil
1999 Lillian Schleimann
2000 Ulla Andersen
2001 
2002 Lis Porsmose
2003 Ulla Andersen
2004 Phillis Mortensen
2005 Hanne Andersen
2006 Christel Sørensen
2007 Jytte Balsløv Jørgensen

2008 Jytte Balsløv Jørgensen
2009 Ingelise Bak
2010 Kirsten Meier
2011 Elisabeth Thorbjørnsen
2012 Hanne Kyhnau Hansen
2013 Maren B. Lørup
2014 Lotte Holm
2015 Maren B. Lørup
2016 Lotte Petersen

2017 Lotte Holm
2018 Siff Nielsen
2019 Lotte Petersen
2020 Siff Nielsen
2021 Siff Nielsen
2022 Marianne Olsen
2023 Marianne Olsen

Damer, hulspil
1999 Lilian Schleimann
2000 Lis Porsmose
2001
2002 Lis Porsmose
2003 Hanne Andersen
2004 Phillis Mortensen
2005 Alma Larsen
2006 Christel Sørensen
2007 Jytte Balsløv Jørgensen

2008 Ingelise Bak
2009 Bente Olsen
2010 Jytte Balsløv Jørgensen
2011 Elisabeth Thorbjørnsen
2012 Kirsten Meier
2013 Bente Olsen
2014 Siff Nielsen
2015 Lotte Petersen
2016 Bente Olsen

2017 Siff Nielsen
2018 Siff Nielsen
2019 Lotte Petersen
2020 Lotte Holm
2021 Marianne Olsen
2022 Marianne Olsen
2023 Rikke Hollesen

Klubmestre
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Herrer, slagspil
1999 Leif Jensen
2000 Casper Herdahl
2001
2002 Niels Kristensen
2003 Niels Kristensen
2004 Henrik Christiansen
2005 Niels Kristensen
2006 Rasmus Jacobsen
2007 Niels Kristensen

2008 Rasmus Jacobsen
2009 Ole Juul
2010 Niels Kristensen
2011 Kenneth Jensen
2012 Niels Kristensen
2013 Thomas Rasmussen
2014 Thomas Rasmussen
2015 Jesper Vive Nielsen
2016 Thomas Rasmussen

2017 Thomas Rasmussen
2018 Thomas Rasmussen
2019 Thomas Rasmussen
2020 Thomas Rasmussen
2021 Thomas Rasmussen
2022 Claus Jørgensen
2023 Claus Jørgensen

Herrer, hulspil
1999 Leif Jensen
2000 Casper Herdahl
2001 
2002 Niels Kristensen
2003 Niels Kristensen
2004 Henrik Christiansen
2005 Casper Herdahl
2006 Henrik Christiansen
2007 Niels Kristensen

2008 Erik Larsen
2009 Lars Juul Svenningsen
2010 Ole Juul
2011 Thomas Rasmussen
2012 Thomas Rasmussen
2013 Thomas Rasmussen
2014 Thomas Rasmussen
2015 Bjarne Jensen
2016 Ole Juul

2017 Claus Jørgensen
2018 Thomas Rasmussen
2019 Thomas Rasmussen
2020 Casper Olsen
2021 Jens Kozeluh
2022 Thomas Rasmussen
2023 Claus Jørgensen

Klubmestre



30   I   Marilyst Golf Klub

Juniorer
1999 (Nikolaj Jørgensen)
2000 Simon Petersen
2001
2002
2003
2004 Kasper Meier
2005 Kasper Meier
2006 Kasper Meier
2007 Kasper Meier

2008 Thomas Rasmussen
2009 Thomas Rasmussen
2010 Thomas Rasmussen
2011 Jacob Thorsen
2012 Anders Rasmussen
2013 Anders Rasmussen
2014 Anders Rasmussen
2015
2016 Jacob Thorsen

2017
2018
2019 Jacob Thorsen
2020
2021
2022
2023

2012    Thomas Rasmussen
2013    Kenneth Jensen
2014    Nicole Lørup
2015    Joachim Lørup
2016    Thomas Rasmussen

2017    Thomas Rasmussen
2018    Thomas Rasmussen
2019    Thomas Rasmussen
2020     Charlotte M. Pedersen,  

Hedeland Golfklub

2021     Peter Buhl Skjold,  
Maribo Sø Golfklub

2022    Niels Søderberg
2023    Pawel Poleszczuk, Greve Golfklub

Klubmestre

Marielyst Open
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Veteran damer, slagspil
2007 Lene With
2008 Bente Olsen
2009 Inger Halling Nielsen
2010 
2011 Lone Balsløv
2012 Bente Olsen

2013 Bente Olsen
2014 Jytte Langberg
2015 Jytte Balsløv Jørgensen
2016 Lone Balsløv
2017 Bente Olsen
2018 Jytte Balsløv Jørgensen

2019 Bente Olsen
2020 Bente Olsen
2021 Jytte Balsløv Jørgensen
2022 Susanne Mortensen
2023 Marianne Krainer

Veteran damer, hulspil
2018 Jytte Balsløv Jørgensen
2019 Jytte Balsløv Jørgensen

2020 Bente Olsen
2021 Jytte Balsløv Jørgensen

2022 Anne Abrahamsen
2023 Janne Nordahl-P

Veteran herrer, slagspil
2007 Jochen Grünewald
2008 Jochen Grünewald
2009 Jochen Grünewald
2010 Frank With
2011 Frede Vest Hansen
2012 Frede Vest Hansen

2013 Frede Vest Hansen
2014 Frede Vest Hansen
2015 Frede Vest Hansen
2016 Jens Vest
2017 John Olesen
2018 Erik Kristoffersen

2019 Bent Mouritzen
2020 Bent Mouritzen
2021 Bent Mouritzen
2022 Jens Kozeluh
2023 Jesper Nielsen

Veteran herrer, hulspil
2018 Erik Nordahl-P.
2019 Bent Mouritzen

2020 Bent Mouritzen
2021 Bent Mouritzen

2022 Bent Mouritzen
2023 Jesper Nielsen

Superveteran herrer og damer, slagspil
2023 Bent Elmer Olsen og Jytte Balsløv Jørgensen 

Superveteran herrer og damer, hulspil
2023 Bent Elmer Olsen og Jytte Balsløv Jørgensen

Rækkevindere
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Klubbens navn og logo har skiftet over tid.

Baggrunden for det oprindelige logo skal nok søges i våbenskjoldet 
for Sydfalster Kommune, men om det er rigtigt vides ikke, idet det 
ikke har været muligt at finde en skriftlig motivation for nogen af de 
angivne logoer.

Hvad der oprindelig lå til grund for valg af navnet Golfklubben Øster-
søen skal ligeledes være usagt, men da navnet Marielyst Golf Klub var 
optaget af en anden forening, kan det være en del af forklaringen. Da 

Klubbens logo
muligheden opstod for at få placeret golfklubben geografisk, var der 
stor enighed om at tage netop navnet Marielyst Golf Klub, når det nu 
var blevet ledigt. 

Symbolikken omkring det første logo med en blå, afrundet firkant, en 
grøn bue og en golfbold vides ej heller. 
Den blå og grønne farve går igen i klubbens nuværende logo, hvor 
der er tænkt kreativt med en golfkølle, der er sat ind i logoet som et 
”L” i både MarieLyst og KLub samt en golfbold visende byen Marielyst 
placering på øen Falster

Klubbens første logo
i projektfasen 1992-1994.

Klubbens første logo efter 
stiftelsen den 2. april 1994.

Klubbens andet logo efter 
navneskiftet i 2002.

Klubbens nuværende logo 
indført efter opførelse af 
det nye klubhus i 2006.



34   I   Marilyst Golf Klub

Klubbens organisation



Marilyst Golf Klub   I   35

Klubbens bestyrelse har gennem tiden skiftet både indhold, opbyg-
ning og størrelse. Fra klubben start og frem til april 2022 bestod be-
styrelsen af 5 personer: en formand, en næstformand, en kasserer, en 
sekretær og et menigt medlem samt af to suppleanter. 

Derudover blev der over tid oprettet et antal udvalg, der hver varetog 
deres opgaver, der ikke nødvendigvis var ”forankret” i bestyrelsen. I 
forbindelse med generalforsamlingen i april måned 2022 blev det 

Klubbens bestyrelse anno 2024
vedtaget at udvide bestyrelsen til 7 personer, der hver var ansvarlig 
for sit område i klubbens samlede organisation. 
I forbindelse hermed blev der udarbejdet funktionsbeskrivelser for 
samtlige arbejdsområder, hvad enten disse bliver udført af lønnede 
medarbejdere eller af frivillige medlemmer. Herved fik klubben en 
mere stringent struktur, der gjorde det nemmere at placere opgaver 
det rette sted i organisationen og ditto følge op på opgavernes udfø-
relse (hvem gør hvad, hvornår).

Formand
Erik Nordahl-Pedersen

Kasserer
Bjarne Friis Hansen

Baneansvarlig
Alfred  Jensen

Sportsansvarlig
Lotte F. Petersen

Bestyrelsesmedlem
Jesper Nielsen

Husansvarlig
Elsebeth Dalby

Frivilligansvarlig
Erik (smed) Rasmussen

1994 Niels Salles Lyng
1995 Otto West
2000 Tom Jensen

2002 Jan Øster Nielsen
2016 Peter Olsen
2020 Erik Nordahl-Pedersen

Klubbens formænd gennem 30 år
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Over tid har der i klubben (under klubbens bestyrelse) været oprettet 
en lang række udvalg og hen ad vejen også kaldt udvalgene noget 
forskelligt.

Baneudvalget er i sagens natur klubbens nok vigtigste udvalg og 
også det mest komplekse og vanskelige udvalg at holde styr på. Ba-
nen er ”livsnerven” i klubben. Det er her alle aktiviteter foregår. Banen 
er vores legeplads – for nogen en kampplads. Det er her vi fordriver 
mange, mange timer om året. Det er her vi finder adspredelse, får ny 
energi, plejer de sociale relationer og kæmper kampen for endnu en 
god score, og hvis det ikke lykkes i dag, så prøver vi bare igen i mor-
gen. Der er ikke to runder golf, der er ens, og uanset om det går godt 
eller mindre godt, så får man på en runde frisk luft, god motion, ny 
energi og som regel også godt selskab. Som nogen siger, så er en dår-
lig dag på golfbanen trods alt bedre end en god dag på arbejde.

Når dette så er sagt, så er der som bekendt lige så mange meninger 
om og holdninger til, hvordan en golfbane skal være – hvad en god 
golfbane er. Det er vel sådan set også i orden, når blot man viser re-
spekt for hinanden som mennesker og ikke mindst respekt for den 
faglighed, der nu en gang skal til for at få det hele til at spille. Usaglig 
kritik – og måske især fra nogen, som ikke selv gider tage fat – er der-
imod ikke i orden.

Banens første 9 huller (de huller der i dag er hul nr. 2, 3, 4, 5, 6, 8 og 
9 samt P&P 6 og 7) blev etableret med den faglighed og de redska-
ber en landmand nu en gang var i besiddelse af for 30 år siden. De 
11 huller der kom til i 2002/2003 (hul nr. 1 og 7 samt 10 – 18) blev byg-
get af en banearkitekt og en entreprenør, der vidste, hvad de havde 
med at gøre. I tilknytning hertil blev der udarbejdet en Masterplan, 
som klubbens baneudvalg siden har støttet sig til og udviklet på, til 
det vi har i dag. Meget er således sket gennem de sidste 20 år. Træer 
er væltet. Nye er plantet og vokset op. Desuden er der over tid gen-

Klubbens udvalg
nemført justeringer af banens dræning og forløb af enkelte huller. 
Pay & Play banen blev efterfølgende (2006) bygget af klubbens egne 
green keepere.

I hele perioden – de sidste 30 år – har banen været underlagt eksi-
sterende jordbundsforhold (gammel havbund), som udgøres af et 
meget tyndt vækstlag samt en frygtelig masse ufrugtbart sand ne-
denunder. Desuden har skiftende vejrmæssige luner (storm, regn og 
tørke) påvirket banen i både gunstig og ugunstig retning, som hver-
ken hårdt arbejde eller høj faglighed kan stille noget op over for. Ele-
menternes rasen og eksisterende jordbundsforhold er et vilkår, som 
vi må leve med. Banen er gennem de sidste 30 år blevet ramt af 5-6 
storme, der samlet set har væltet flere hundrede store træer. Banen 
er tilsvarende blevet oversvømmet 3-4 gange i forbindelse med kraf-
tig og vedvarende regn, hvilket hver gang har lukket banen mellem 6 
og 7 uger. Endelig har tørkeperioder af 6 – 10 ugers varighed ramt an-
dre 3-4 gange, hvor det har været nødvendigt at genetablere en antal 
huller helt fra bunden. Alt sammen noget vi ikke kan gøre noget ved.

Nej, det er i sandhed ikke noget hverken let eller taknemmeligt hverv 
at være formand og dermed ansvarlig for banens drift og vedlige-
holdelse. Det kræver engagement, hårdt arbejde og en næsten over-
menneskelig viljestyrke for at lykkes. Desuden kræver det så også, at 
man forstår at balancere i spændingsfeltet mellem medlemmernes 
interesser, gæsternes kritik, greenkeepernes formåen og de frivillige 
hjælperes vilje og evne til at tage fat, når der er brug for det – og det 
er der stort set hele tiden. 

Sports- og turneringsområdet har gennem tiden haft en række ud-
valg målrettet de aktiviteter, der har at gøre med selve udøvelsen af 
golfspillet, lige fra et Match- og handicapudvalg til et Begynder- og 
ungdomsudvalg. Ved sæsonstart 2024 har klubben et Sportsudvalg, 
der har som ansvarsområde at koordinere aktiviteter i Begynderud-
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valget og i Turneringsudvalget. Klubben har pt. ikke et Juniorudvalg. 
Arbejdet med junior- og ungdomsspillere har de senere år begræn-
set sig til det under skolesamarbejdet hørende Aktiv sommer arran-
gement. 
Til gengæld har klubben et meget aktivt Begynderudvalg, der spe-
cielt i årets første måneder – startende med Golfens Dag i april må-
ned – indfører prøvemedlemmer i golfsportens herligheder ind over 
sommeren ved brug af klubbens protræner samt et større antal fri-
villige mentorer. Se artikel om begynderarbejdet senere i jubilæums-
skriftet.

Golfklubbens aktivitetsmæssige ”grundsten” har gennem alle åre-
ne bestået af klubbens Turneringsudvalg, der udover planlægning 
og afvikling af et nogenlunde fast antal turneringer for klubbens 
medlemmer og gæster over året tillige står for afvikling af klubbens 
årlige klubmesterskab i slagspil og hulspil samt det efterfølgende 
LF-mesterskab ultimo september i samarbejde med de øvrige fire 
golfklubber på Lolland-Falster.

Klubben har over tid deltaget i mere præstationsorienterede tur-
neringer på landsplan som fx Danmarksturneringen og det vi i dag 
kalder Regionsgolfturneringen (hed oprindelig Faxe Cup). Hertil 
kommer så de mange mere eller minde spontane golfaktiviteter som 
spil mod venskabsklubber, ferieture i ind- og udland samt et væld af 
turneringer i regi af klubber i klubben. Marielyst Golf Klub deltog i år 
2003 for første gang i Faxe Cup, der siden blev til Regionsgolf Øst, i en 
C og D række samt en veteranrække (over 60 år). 
Et B-række hold kom til i 2006. Klubben startede i Danmarksturne-
ringen/Danmarksserien i 2006 med et kvalifikationshold og avance-
rede i 2022 til 4. division, men faldt tilbage til 5. division i 2023. I 2024 
deltages med to damefusionshold i kval.rækken + et herre 5. divisi-
onshold og et veteranhold.

Klubbens bestyrelse har for indeværende valgt at samle de centrale 
sportsaktiviteter, der har at gøre med turneringsspillere, begynderar-
bejde, juniorarbejde, klubturneringer – herunder klubmesterskaber, 
samt mere udadrettede turneringer, i én kasse under én og samme 
bestyrelsespost, som også klubbens til enhver tid ansatte Protræner 
refererer til. Bestyrelsesmedlemmet, der har det sportslige ansvar i 
klubben, kan således med fordel være enten formand for Sportsud-
valget og/eller Turneringsudvalget.

Det kræver en engageret, målrettet og ikke mindst vedholdende 
hånd at holde styr på en forenings mange sportslige aktiviteter. Om-
rådet kræver tillige hjælp fra mange frivillige ildsjæle som både men-
torer og hjælpere i planlægning, tilrettelæggelse og gennemførelse 
af de mange aktiviteter løbende over året.

Klubbens Markedsførings- og sponsorvirksomhed har over tid væ-
ret varetaget ”ved siden af havende tjeneste”, som det hedder i for-
svaret – altså af et bestyrelsesmedlem, der samtidig med at være fx 
formand, næstformand, kasserer el.lign. også i ledige stunder varetog 
tjansen som markedsføringsekspert og/eller holdt forbindelse med 
klubbens mange sponsorer og skaffede nye til huse.

Det siger næsten sig selv, at et ansvarsområde, der rummer en række 
opgaver i relation til markedsføring af klubben, PR-virksomhed, lø-
bende kontakt til nye og eksisterende sponsorer samt rekruttering 
af nye medlemmer er overordentlig stort og komplekst, der ikke 
blot kan klares med venstre hånd, når der er tid til det. Området, der 
med fordel bør deles op i fire selvstændige områder (markedsføring, 
sponsorvirksomhed, rekruttering og PR) kræver fokus samt en ihær-
dig og målrettet indsats på alle fire områder, hvis man vil lykkes med 
både at promovere klubben, skaffe penge i kassen gennem seriøse 
sponsorer samt hverve nye medlemmer i takt med at gamle falder 
fra.

Intet kommer som bekendt af sig selv, så også her kræver området 
en målrettet, struktureret og vedvarende indsats for at lykkes – samt 
en flok engagerede og arbejdsomme frivillige hjælpere.

At have ansvaret for huset spænder over en bred vifte af både prak-
tiske og socialt orienterede aktiviteter. Klubhuset og området tæt 
omkring klubhuset har altid været og er stadig særdeles vigtigt for 
det sociale liv i klubben. Det er her man mødes før og efter en run-
de. Det er her man mødes med andre, drikker en øl eller vand, får en 
snak over bordet eller gør sine indkøb i ProShoppen. Det er også her 
man mødes, når der spilles turneringer eller gennemføres sociale 
arrangementer, eller når man blot skal hjælpe til med det ene eller 
det andet. Klubhuset er udgangspunktet for stort set alle aktiviteter 
i og omkring klubben. Det er derfor særdeles vigtigt, at klubhusets 
mange funktioner fungerer alle ugens dage året rundt – og det hvad 
enten man er medarbejder, medlem eller gæst.
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Den husansvarlige er formand for Husudvalget og dermed den, der 
er omdrejningspunkt og ofte også koordinator i forbindelse med 
gennemførelse af større arrangementer i klubhuset, uanset om der 
er tale om gennemførelse af turneringer med spisning bagefter, mo-
deopvisning eller besøg af større golfspillende grupper. Formanden 
for Husudvalget er desuden i tæt samarbejde med klubbens sekreta-
riatsleder ansvarlig for driften af klubbens ProShop og for ledelse af 
hertil ansat timelønnet personale.

Under Husudvalget hører desuden et lille eksklusivt Festudvalg, der 
står for de mere festlige indslag (bespisning og underholdning) ved 
tre af årets turneringer (Pinseturneringen, Grilleturneringen og Af-
slutningsturneringen) i samarbejde med Turneringsudvalget.

Frivilligområdet er reelt det fundament som klubbens tilblivelse og 
hele udvikling hviler på. Uden det frivillige engagement ville klub-
ben ikke være det, den er i dag. Det er så helt afgørende vigtigt, at 
en relativt lille, lokal idrætsforening som Marielyst Golf Klub drives 
af frivillighed. Kun herved opnås et helt nødvendigt medejerskab. 
Frivilligområdet spænder over en bred vifte af ansvarsområder og 
arbejdsopgaver, der hver især og samlet set er vigtige for klubbens 
samlede drift og virksomhed. Til trods for vigtigheden af det frivillige 

arbejde og de mangeartede opgaver som over året løses af frivillige, 
så har frivilligområdet førhen ikke været struktureret og systema-
tiseret. Man har løst opgaverne når og efterhånden som behov for 
hjælp opstod. Dette er nu forsøgt rettet op gennem større grad af 
synlighed samt en tydeligere og hyppigere kommunikation til klub-
bens medlemmer.

Det kan dog stadig være en udfordring at ”skaffe” frivillige hænder til 
løsning af mere faste ansvarsområder og opgaver så som varetagel-
se af bestyrelses- og udvalgsopgaver, men når det virkelig har gjaldt, 
så har klubbens medlemmer nærmest stået i kø for at hjælpe til med 
fx gennemførelse af hustilsyn, banekontrol, hjælp til begynderarbej-
det, maling af klubhus eller oprydning efter stormvejr. 
Et helt særligt team bestående af en håndfuld ”skovtrolle” skal i den 
forbindelse nævnes for deres helt igennem enestående indsats gen-
nem mange, mange år med bl.a. at rydde op efter heftige storme 
samt med at plante nyt til glæde og gavn for kommende generatio-
ner. Klubben har unægtelig sparet mange penge gennem skovtrolle-
nes utrættelige indsats gennem klubbens nu 30-årige eksistens og 
udvikling.
Tak til alle der både nu og tidligere på frivillig basis har hjulpet til med 
stort og småt til alles bedste.
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Jo større en klub bliver, des større synes behovet for klubber i klub-
ben (KiK) at være. I klubbens første fire år med relativt få medlem-
mer blev energien brugt på at opbygge den fælles klub, det sociale 
fællesskab og en fælles identitet. Efterhånden som der kom flere 
nye medlemmer ind i klubben havde de ”gamle” behov for at mødes 
i deres egen klub i klubben. Det blev så om onsdagen – heraf navnet 
Onsdagsklubben. Siden opstod behovet for at danne andre klubber 
i klubben (Fyraftensklubben, Dameklubben, Kaninklubben, Bridge-
klubben og Manneklubben) hver med deres fokus og målgruppe for 

Klubber i klubben
øje og hen ad vejen tillige med hver sin kultur og sine traditioner. Fæl-
les for alle klubber i klubben er imidlertid, at det sociale spiller en me-
get stor rolle. De fleste kommer primært i klubben for at hygge sig og 
for at være en del af fællesskabet.

Der afvikles for indeværende tre årlige KiK-møder med det primære 
formål at koordinere og samordne årets mange aktiviteter, hvor den 
helt store fælles indsats til støtte for Kræftens Bekæmpelse nok må 
betegnes som klubbens almennyttige mærkesag nummer 1.

I juli måned 2001 stod der i klubbens 
(GK Østersøen) klubblad, at Onsdags-
klubben blev startet for flere år siden 
(blev stiftet i maj 1998 (i klubblad nr. 1, 
2008 står der 1996) af Hans Erik Trolle. 

Det hedder sig desuden, at Onsdags-
klubben ikke var en ”rigtig” klub med 
bestyrelse og vedtægter. Onsdags-
klubben var mere en sammenslutning 
af dem, som var med fra begyndelsen. 

Af praktiske årsager kunne man ikke 
være flere end 24, da klubhuset ikke kunne rumme flere end 24 sid-
dende medlemmer, og det var hvad man var hver onsdag, når der blev 
spillet 18 huller (2 x 9 huller) med fælles spisning bagefter, oftest med 
egen madpakke, men en gang imellem med indkøbt mad fra slagter 
Schou. 

Lise Jørn Hansen, der siden var med til at danne Dameklubben, Birthe 
Nielsen, Per Gaard og Palle Clausen stod for arrangementerne. Da det 
nye klubhus stor klar til indflytning i foråret 2006, blev det besluttet 
at udvide deltagerantallet til 40. Flere ville man ikke have med i fæl-
lesskabet, da der så ellers blev for mange at holde styr på – og bage 
kage til. Onsdagsklubben arrangerede allerede dengang ture til ud-
landet samt til klubber rundt omkring i Danmark. 

Man havde det så hyggeligt i Onsdagsklubben, at flere og flere fra 
moderklubben også gerne ville deltage i dette velfungerende fælles-
skab. På dette tidspunkt var der i moderklubben flere end 400, der var 
over 60 år gamle og dermed aldersmæssigt var kvalificeret til at blive 
medlem. Dette førte til, at Onsdagsklubben blev nedlagt og der i ste-
det den 8. marts 2014 blev stiftet en Seniorklub med vedtægter og en 
valgt bestyrelse bestående af Birgit Klerens, Jytte Balsløv Jørgensen, 
Ib Aage Hansen, Finn Lyngsøe og Hans Erik Joensen, hvor sidstnævn-
te siden blev erstattet af John Pedersen. I dag har Seniorklubben 
ca. 120 medlemmer, og klubbens årlige tur til forskellige lokationer 

Seniorklubben

Birgit Klerens
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i Danmark må nok beskrives som intet mindre end et tilløbsstykke. 
60-70 af klubbens medlemmer deltager således i denne årlige meget 
populære matchtur. Samme antal deltager hver onsdag i Seniorklub-
bens lige så populære ugeturnering. En årsag til at Seniorklubben er 

så populær ligger måske i, at klubben er for både mænd og kvinder 
og derfor i sagens natur rummer mange ægtepar. Seniorklubben har 
siden 2003 været venskabsklub med Halsted Kloster Seniorklub

Blev stiftet i maj måned 1999 og kaldes 
om vinteren Søndagsklubben. I klub-
blad nr. 3 fra oktober 1999 anføres, at 
der er ca. 40 faste medlemmer, hvor-
af mindst 20 møder op til en 9-hullers 
match hver tirsdag. Mogens Olsen var 
Fyraftensklubbens første ”matchleder”. 
Han blev allerede i efteråret 1999 af-
løst af Lis Porsmose, der på daværende 
tidspunkt var en habil golfspiller og et 
meget aktivt medlem.
Marts 2002 talte fyraftensklubben ca. 
50 golfspillere. Der betales hver gang 

10 kr. for at deltage. Man gik på dette tidspunkt over til at spille om 
torsdagen kl. 18:00. Om vinteren spilles søndag kl. 10:00. Der spilles 
kun 9 huller på stor bane.

Fyraftensklubben ledes af en ”præsident”. Fyraftensklubbens første 
præsident var Kaj ”Murer” Jensen, siden kom Ole Krarup til som man-
geårig frontfigur og Marianne Krainer de senere år som matchleder.

Fyraftensklubben blev som navnet indikerer stiftet for at støtte op 
omkring de af klubbens medlemmer, der havde et arbejde, men som 
gerne ville dyrke det sociale samvær med andre golfspillere efter 
fyr aften. Fyraftensklubben blev tillige et populært sted for nybegyn-
dere at starte deres karriere som nyudklækkede golfspillere.

Fyraftensklubben

Marianne Krainer

Af Gerner Abildtrup

Kaninklubben opstod som en naturlig 
forlængelse af begynderarbejdet, idet 
de nyudklækkede kaniner havde og 
stadig har behov for at dygtiggøre sig i 
selskab med ligesindede, før de begyn-
der at spille i klubturneringer eller i an-
dre klubber i klubben.

Der er lidt usikkerhed omkring, hvornår 
Kaninklubben så dagens lys for første 

gang, men der omtales i sommernummeret af klubbladet i 1999 en 
”Kaninmatch”, som 15 prøvemedlemmer skal gå for at få lov til at spille 
alene på klubbens bane. 

Andet sted i dette skrift anføres, at Kaninklubben så dagens lys i 2014. 
Et er imidlertid sikkert, og det er, at der i dag er fællestræning på tirs-
dage kl. 17:00 i golfsæsonen og at der derefter spilles 9 huller på stor 
eller lille bane.

Kaninklubben

Gerner Abildtrup
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Bridgeinteresserede golfspillere forsøgte at starte en klub op i efter-
året 2004, men kom først i gang med at spille bridge i efteråret 2005, 
og blev først en klub i klubben ved en stiftende generalforsamling og 
egne vedtægter den 28. august 2007. 

Sæsonen løber fra uge 43 til påske. Man startede med ca. 30 med-
lemmer. Ole Juul var klubbens første formand. I nyere tid har Gerner 
Abildtrup overtaget dette hverv.

Bridgeklubben

Af Berit Abildtrup

Dameklubben blev stiftet tirsdag den 
19. marts 2002 med en bestyrelse be-
stående af Lise Jørn Hansen, Ulla An-
dersen, Tove Hammeken og Alma Lar-
sen. Dameklubben havde det første år 
en kollektiv ledelse, altså ingen egent-
lig formand. Dette blev ændret på Da-
meklubbens første ordinære general-
forsamling den 25. oktober 2003, hvor 
Lise, Alma og Ulla blev afløst af Hanne 
Hansen, Jane Mortensen og Jette Kra-

rup. Tove genvælges. Bestyrelsen konstituerer sig selv på møde den 
8. november, hvor Jette så bliver formand, Hanne kasserer samt Tove 
og Jane som menige medlemmer. 
Formålet med klubben var og er, at give alle kvindelige medlemmer 
af Golfklubben Østersøen, der er fyldt 20 år et tilbud om, en gang om 
ugen at spille en runde golf under matchmæssige forhold og at ska-
be ramme om et kammeratligt, socialt samvær ved at arrangere ud-
flugter, fællesspisninger m.v.  I juli måned 2002 havde Dameklubben 
33 medlemmer (43 i juli 2003). 
Der spilles hver mandag hhv. kl. 09.00 og kl. 17.00. Gæster kan spille 
med mod at betale et startgebyr på 20 kr. Der spilles enten 9 huller 
eller 18 huller (2 x 9 huller). En gang om måneden spilles kun kl. 17.00 
med efterfølgende spisning og præmieuddeling. Spilledag ændret til 
tirsdag i 2006 med spil både formiddag og eftermiddag. I dag er der 
kun spil om formiddagen, hvor man blot møder op uden forudgåen-

de tilmelding. Herved tages hensyn til dagsformen og vejrliget. Der 
udskrives scorekort som bruges til lodtrækning om hvem man skal 
spille dagens match sammen med. Efter spillet er der hygge på ter-
rassen eller i klubhuset alt efter vejret. En gang om måneden er der 
månedsmatch med fællesspisning efter spillet.
Dameklubben afviklede i Pink Cup fra 2004, hvilket senere blev en 
klubturnering til støtte for Kræftens Bekæmpelse. Marielyst Golf 
Klub har gennem årene samlet og indsendt mere end en halv million 
kroner til dette gode formål.

Fejrede 10-års jubilæum den 19. marts 2012, hvor Dameklubbens da-
værende formand Bodil Hauerslev (til venstre) overrakte Dameklub-
bens stifter Lise Jørn Hansen en buket blomster. Lise blev ved samme 
lejlighed udnævnt til æresmedlem.
Arrangerer årlig sammen med Manneklubben en turnering benævnt 
Kønnenes Kamp, som de seneste mange år er vundet af ”det stærke 
køn” (damerne). Over tid (de sidste 16 år) har de to køn vundet sådan 
nogenlunde lige mange gange.
Som gældende for Seniorklubben og Manneklubben arrangerer 
Dameklubbens rejseudvalg 
en årlig sommertur med to 
overnatninger til et sted i 
Danmark, hvor der kan spil-
les to gange golf og even-
tuelt en gang frivillig golf på 
udturen. Om aftenen er der 
fællesspisning og hygge. Da-
meklubben arrangerer også 

Dameklubben

Berit Abildtrup
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en årlig match med de øvrige dameklubber på Lolland-Falster, som 
på skift afholdes hos de respektive klubber og med fællesspisning 
bagefter.

Dameklubben har 54 medlemmer ved årsskiftet 2023/2024 og Berit 
Abildtrup som formand.

Af Kaare Andresen

At damerne havde stiftet deres egen 
klub-i-klubben fik efter alt at dømme 
mændene til at gøre sig nogle tanker 
om også at etablere sig i en selvstæn-
dig klub. Der skulle imidlertid gå hele 5 
år før tankerne blev omsat til konkret 
handling og dermed dannelse af en 
egentlig Manneklub. Dette skete ved en 
stiftende generalforsamling torsdag 
den 15. november 2007, hvor en grup-
pe mænd, der hidtil havde mødtes om 

onsdagen kl. 13:00 for at spille golf og drikke en øl sammen bagefter. 
Dem der gik på arbejde startede dog først kl. 16:30. Senere skiftede 
man til at spille om mandagen kl. 9:00 hhv. kl. 16:30.
Finn B. Pedersen blev Manneklubbens første formand, Frank With 
blev sekretær og Lars Svenningsen matchleder med hjælp fra Knut 
Synnestvedt og Jørgen Poulsen. I perioden 2009 – 2017 var Frede 
Vest Hansen formand, og fra 2017 har Kaare Andresen varetaget tjan-
sen som formand for Manneklubben.

Manneklubben har haft et nogenlunde konstant medlemstal de sid-
ste 16 år på ca. 100. Som gældende for Seniorklubben og Dameklub-
ben har Manneklubben også til formål at arrangere en ugentlig tur-
nering for medlemmer af klubben og etablere venskabsturneringer 
med andre klubber i området samt udbygge det sportslige og sociale 
samvær i klubben som sådan. Der betales i alle tre klubber-i-klubben 

et beskedent årskontingent, der bl.a. går til at dække de med gen-
nemførelse af ugeturneringerne forbundne omkostninger.

Det har altid ligget Manneklubben på sinde, at ALLE medlemmer 
skulle føle sig trygge og velkomne i Manneklubben, uanset om man 
er høj- eller lavhandicapper. Bestyrelsen har altid gjort det til en dyd 
at tage godt imod nye medlemmer og få dem sluset ind i det gode 
sociale samvær, som altid har præget klubben. Dette klares bl.a. ved, 
at der afvikles månedsmatcher med spil, spisning, snak og hygge. Li-
geledes afvikles hvert år en Mannetur med to overnatninger og tre 
gange golf et eller andet sted i Danmark, Tyskland eller Sverige.

Den nok vigtigste årsag til det gode sociale samvær i Manneklubben 
er nok, at det enkelte medlem blot møder op, udskriver sit scorekort, 
skriver sig på deltagerlisten, hvorefter der så trækkes lod om, hvem 
man skal spille sammen med på dagen. På den måde kommer man til 
at spille sammen med mange forskellige over sæsonen.

Manneklubben

Kaare Andresen

Manneklubben stiller gerne op når der skal grilles i forbindelse  med 
en klubturnering – som her til støtte for Kræftens Bekæmpelse. 

Billedet viser Kaare Andresen og Bjarne Simonsen i aktion.
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Af Bjarne Hansen,
formand for Turneringsudvalget

Klubturneringer udgør en væsent-
lig del af klubbens sociale liv, og det 
hvad enten disse turneringer gen-
nemføres i regi af klubbens Turne-
ringsudvalg, klubber i klubben eller 
i regi af Danmarksturneringen hhv. 
Regionsgolf Øst.

Der har fra klubbens start været ar-
rangeret turneringer målrettet få el-
ler mange og med et vidt forskelligt 
sigte og formål. Det vel nok ypperste 
for enhver golfklub må siges at være 
deltagelse i Danmarksturneringen, 

hvor landets bedste golfspillere dyster mod hinanden i divisioner 
og rækker, som man kender det fra fx fodbold og håndbold. I samme 
”boldgade” (så at sige) spiller hovedparten af landets golfklubber tilli-
ge i Regionsgolfturnering Øst (Sjælland og øerne) eller Vest (Jylland). 
Marielyst Golf Klub har siden 2006 deltaget i Danmarksturneringen 
med et herrehold i henholdsvis kvalifikationsrækken og 5. division (i 
2022 tillige i 4. division) samt siden 2020 med et fusionsdamehold i 
kvalifikationsrækken med spillere fra både Golfklubben Storstrøm-
men, Falster Golfklub og Marielyst Golf Klub.

I Regionsgolf har Marielyst Golf Klub deltaget siden 2004, hvor tur-
neringen blev kaldt Faxe Cup og senere igen Royal Unibrew Cup med 
3 – 5 hold i B-, C- og D-rækken samt i Veteran og Superveteran ræk-
kerne.

Klubturneringer
Derudover har Marielyst Golf Klub tillige deltaget i Pink Cup siden 9. 
maj 2004 i regi af Dameklubben, der – som beskrevet andetsteds i 
dette jubilæumsskrift – de sidste 10 år er blevet afviklet som en klub-
turnering til støtte for Kræftens Bekæmpelse generelt. Gennem åre-
ne er der samlet mere end ½ million kroner ind til dette velgørende 
formål.

Endelig skal det nævnes, at der i årene 2008 og 2009 blev afviklet 
en Guldborgsund Cup med deltagelse af de tre Falsterklubber: Golf-
klubben Storstrømmen, Falster Golfklub og Marielyst Golf Klub. Et 
glimrende initiativ der dog efter alt at dømme nok blev løbet over 
ende af de fælles Lolland-Falster mesterskaber, der afvikles hvert år 
i slutningen af september og som på fornem vis runder de fem klub-
bers klubmesterskaber af med en fælles dyst mellem klubbernes 
bedste spillere.

Regionsgolf 2023, hold B

Bjarne Hansen
Fmd. Turneringsudvalget
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Som anført indledningsvis så afvikles der over golfsæsonen fra start 
april til slut oktober et relativt stort antal turneringer i regi af moder-
klubben samt en løbende ugeturnering i henholdsvis Seniorklubben, 
Dameklubben, Manneklubben og i Fyraftensklubben, så der er så ri-
geligt at se til, hvis man vil deltage i det hele.
En væsentlig del af enhver klubturnering er det sociale samvær efter 
en match med præmieuddeling og ofte også fælles spisning.     Fælles start fra klubbens forplads 

til en af mange turneringer med 
baglæns gunstart.
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Det ultimative slag

Det er alle golfspilleres drøm at udføre det perfekte slag ved at slå 
bolden direkte i hul fra tee, men det er ikke mange det lykkes for. 
Kun 63 gange er det lykkedes i Marielyst Golf Klub de sidste 23 år.

Hole in one

29/11-2000 Hul 2(8) Hans Erik Trolle
12/9-2001 Hul 3(pp6) Henrik Lorentzen
5/10-2001 Hul 3(pp6) Flemming Larsen
13/5-2002 Hul 4(pp7) Anette Mariussen
22/6-2003 Hul 10(pp6) Lise Jørn Hansen
12/9-2003 Hul 10(pp6) Kenneth Miltoft
24/4-2006 Hul 8 Jochen Grünewald
3/7-2006 Hul 2 Morten Frederiksen
24/7-2006 Hul 14 Steen Kock Rasmussen
26/7-2006 Hul 8 Ole Krarup
23/8-2006 Hul11 Kenneth Jensen
26/11-2006 Hul 8 Layla Terkildsen
5/8-2007 Hul 8 Charlotte Krarup
7/9-2007 Hul 8 Henrik Holm
29/6-2008 Hul 8 Søren Balch Petersen
16/7-2008 Hul 11 Casper Jensen
20/8-2008 Hul 2 Erik Pedersen
2/6-2009 Hul 14 John Hansen
16/7-2009 Hul 8 Henrik Baarts Johansen
18/4-2010 Hul 11 Jan Jørgensen
12/6-2010 Hul 8 Leif Jensen
24/8-2010 Hul 8 Bent Larsen

4/8-2012 Hul 2 Poul Nielsen
27/9-2012  Hul 11 Ove Kjeldsen
18/4-2013 Hul 11 Søren Balch Petersen
22/4-2013 Hul 14 Ivar Christensen
15/5-2014 Hul 11 Hanne Rasmussen
16/6-2014 Hul 2 Anett Larsen
3/7-2014 Hul 14 Steen Christensen
4/7-2014 Hul 2 Torben Kolters
15/7-2014 Hul 2 Morten Rud
29/9-2014 Hul 2 Kim Johnsen
2/11-2014 Hul 8 Tønnes Lørup
4/4-2015 Hul 11 Arne Bylov
29/6-2015 Hul 2 Louise Staalbo
13/7-2015 Hul 14 Erik Rasmussen
8/8-2015 Hul 8 Jens Kozeluh
21/2-2016 Hul 2 Ole Juul
9/6-2016 Hul 8 Søren Rasmussen
11/7-2016 Hul 8 Flemming Jensen
26/8-2016 Hul 14 Alf Fabiansson
24/9-2016 Hul 11 Jan Jørgensen
1/10-2016 Hul 14 Niels Lysholt Hansen
26/7-2017 Hul 14 Niels Fog

22/8-2017 Hul 8 Bjarne Hansen
13/12-2017 Hul 14 John Olesen
10/6-2018 Hul 14 Grete Jensen
12/6-2018 Hul 8 Siff Nielsen
15/6-2018 Hul 14 Morten Ask
6/7-2018 Hul 14 Layla Terkildsen
17/10-2018 Hul 3 Kenneth R. K. Andersen
25/5-2019 Hul 8 Tom Werlin Hansen
9/6-2019 Hul 8 Kristian H. D. Andersen
14/7-2019 Hul 8 Peter Bojsen
25/7-2019 Hul 2 Thomas Pedersen
11/8-2019 Hul 11 Anett Larsen
11/8-2019 Hul 14 Elsebeth Dalby
13/8-2019 Hul 8 Elin Friis Hansen
24/1-2020 Hul 2 Hans Christian Nielsen
25/9-2020 Hul 11 John Madsen
9/12-2020 Hul 8 John Olesen
24/6-2021 Hul 2 Bent Mouritzen
15/8-2021 Hul 14 Birgitte R. Lauridsen
2022 /
30/4-2023 P&P 2 Siff Nielsen
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Lægger kursen for banens udvikling

Af Alfred Jensen, 
formand for Baneudvalget

Som det fremgår af dette jubilæumsskrift, så gennemgik klubben en 
forrygende udvikling de første 10-12 år – fra 9 ”hjemmelavede” hul-
ler i 1995 og 11 nye professionelt anlagte huller i 2003, en nyopført 
maskinhal til en fuld 18 hullers par 71 bane i 2006 samt en Pay & Play 
bane med 7 par-3 huller og 2 par-4 huller, et nyanlagt træningsområ-
de og et nyt stort klubhus.

Der har været forskellige beslutningstagere bag disse projekter. I be-
styrelse og baneudvalg har der imidlertid hele tiden været et ønske 
om at sikre ensartethed og kvalitet i de tiltag, der over tid er gennem-
ført og fortsat vil blive gennemført på og omkring golfbanen. Ba-
nearkitekt Rolf Henning-Jensen kom til at betyde rigtig meget med 
sin visionære, kvalitetsbevidste og ikke mindst realistiske tilgang til 
tingene. I forbindelse med færdiggørelse af den nye 18 hullers bane i 

Klubbens masterplan
2003 udarbejde han en Masterplan for banens udvikling de følgende 
20 år og dermed frem til i dag, fulgt op af et udkast til en ny plan i 2010.

Hvor er vi så i dag?

Masterplanen er stadig ”biblen”, som vi styrer efter og som giver in-
spiration til nye tiltag og ændringer. Mange af de forslag, den oprin-
delige masterplan indeholdt, er realiseret i dag. F.eks. etablering af 
grøfter/kanaler over hul 1 og 7, nye teesteder og green på hul 5 samt 
udtynding i bevoksning og nyplantning overalt på banen. Andre tiltag 
som sletning/flytning af bunkere og ændring af greens står på listen 
over fremtidige opgaver. På P&P banens første 5 huller mangler i den 
grad beplantning mellem hullerne, men trods dårlige jordbundsfor-
hold står det højt på vores ønskeliste.

Rolf Henning-Jensen skrev i sit oplæg til masterplan: 
”Hvem spiller på banen og hvem ønsker klubben at tiltrække i 
fremtiden? Gennemsnitsalderen i klubben er omkring +62 og gen-
nemsnits-handicappet er ca. 28. Dette vil ikke ændre sig de næ-
ste mange år, snarere bliver gennemsnitsalderen højere. Klubbens 
green feespillere er vel som alle andre steder i danske golfklubber 
+62 og et handicap på ca. 28. Derfor foreslås det i masterplanen, at 
banen hovedsagelig skal udvikles, så denne gruppe spillere får nogle 
gode oplevelser.”

Rolf Henning-Jensen havde således ingen ambitioner om at udvik-
le en mesterskabsbane, men en bane anlagt til den ”gennemsnitlige” 
klubgolfer. Det skal selvfølgelig ikke afholde os fra også at tænke på 
lavhandicapperne og ved forskellige tiltag udfordre dem, så de også 
får en god golfoplevelse. Men hensynet må og skal først og fremmest 
tages til de mange frem for de få.

Som det fremgår af tidligere afsnit her i bogen, er vi fra tid til anden 
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udfordret af vejrliget. Langvarige oversvømmelser og tørkeperioder 
har på skift givet greenkeeperne grå hår og masser af ekstra arbejde, 
og det har samtidig betydet banelukning i længere tid med manglen-
de indtægter til følge. Alt i alt har vejret over tid givet store udfordrin-
ger for klubben.

Kombinationen af dårlige jordbundsforhold (gammel havbund) og 
”hjemmelavede” huller giver svære betingelser for greenkeeperne 
med den daglige vedligeholdelse af banen. 

Den altoverskyggende udfordring på vores bane er manglen på mu-
ligheder for vanding på fairways. Vores eget ”vandværk”s kapacitet 
er fuldt udnyttet til vanding af greens og teesteder. Vi har de seneste 
par år undersøgt forskellige muligheder for etablering af vandings-

anlæg. Et projekt, der omfattede alle 27 huller, var på tegnebrættet. 
Vi fik af Guldborgsund Kommune landzonetilladelse til at udgrave 
en ny sø på ca. 2.000 kvm., men det lykkedes ikke at skaffe finansie-
ringen – ingen af de store fonde fandt vores projekt interessant nok 
til støtte. Vi har søgt kommunen om tilladelse til at bruge vandet fra 
nogle af de eksisterende 13 søer vi har på banen. Men nej, ”det er ikke 
naturforbedrende” lød svaret. 

Vi er kommet til den konklusion, at en ny sø nok ikke er løsningen, den 
udtørrer jo, når vi virkelig har brug for vand, men derimod et egent-
ligt vandreservoir, der kan fyldes op, når vi har meget vand, til brug 
i tørkeperioderne. Problemet er så, hvor vi skal få vandet fra. Vi ved 
jo, at der pumpes millioner af liter overfladevand, der i kanaler, bl.a. 
Nordkanalen forholdsvis tæt på banen, transporteres til Bøtø Nor 



Pumpestation og pumpes ud i Østersøen. En del af dette vand vil 
gøre underværker på vores bane. Om disse tanker har ”gang på jor-
den” vil fremtiden vise. Vi forsøger gennem dialog med kommunen at 
finde en person, der i stedet for begrænsninger og forbudslove, kan 
se muligheder og løsninger.

Vi arbejder ufortrødent videre, vi skal have fundet en løsning, for vi 
er på sigt truet på vores eksistens. Men med et fuldt udbygget van-
dingsanlæg kan vi få Syddanmarks flotteste og frodigste bane, der 
vil tiltrække spillere fra det ganske land og udlandet – til stor gavn og 
glæde ikke kun for klubben og dens medlemmer, men i høj grad også 
for Marielyst som turistdestination.

Naturpleje og biodiversitet har stort fokus, ikke mindst hos ”Skovtrol-
dene”, en flok frivillige ildsjæle, der året rundt yder en uvurderlig ind-
sats med træfældning, beskæring, oprydning, flisskæring og meget 
mere. De mange brændestabler rundt om på banen giver et natur-
ligt look og virker som meget effektive insekthoteller. Flere områder 

Biodiversitet og bæredygtighed er nøglebegreber i Marielyst Golf Klub.
Mere skal der ikke til for at være med på biodiversitetsbølgen. Marielyst Golf Klubs baneudvalgs-

formand, Ivar Christensen, ved en af de brændestabler af selvfældede træer, som klubben har 
anlagt flere steder på banen. Insekterne er glade og myldrer til deres insekthotel. Foto: Frank With

mellem hullerne får lov til at passe sig selv og giver ly og opholdsste-
der for mange dyre- og fuglearter. 

Vi har en dejlig golfbane med en unik beliggenhed tæt på sommer-
husområdet, banen har et sjældent godt layout med kort afstand 
mellem hullerne og veksler mellem åbenhed og trange passager, 
hvor man skal ”holde tungen lige i munden” for at få succes. Man kan 
undres over, at ved spil på flere udebaner får man færre slag end 
hjemme. Men det skyldes nok bl.a., at der er vand, enten en kanal eller 
en sø, i spil på 15 af de 18 huller. 

Vi, der er aktive i jubilæumsåret, sender med stor taknemmelighed 
en venlig tanke med en stor tak til de mange ildsjæle, der med for-
udseenhed og hårdt arbejde har gjort det muligt, at vi i dag har en 
velfungerende Marielyst Golf Klub.
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En strategi for fremtiden 

Af Erik Nordahl-Pedersen

Jævnfør klubbens formålsparagraf er Marielyst Golf Klub en almen-
nyttig forening, hvis formål er at fremme interessen for og kendska-
bet til golfspillet. Med baggrund heri samt klubbens nu 30-årige 
historie samt det fællesskab og sociale liv, der altid har hersket i klub-
ben, har klubbens bestyrelse besluttet at skabe og vedligeholde en 
god arbejdsplads for de ansatte og de bedst mulige forhold for med-
lemmernes udøvelse af golfsporten på og omkring klubbens største 
aktiv - golfbanen.

Dette gøres ved målrettet
-  at skabe et godt arbejdsmiljø for de ansatte, hvor der lægges vægt 

på sikkerhed, trivsel og arbejdsglæde.
-  at drive og udvikle golfbanen med tilhørende klub- og træningsfa-

ciliteter.
-  at fremme medlemmernes lyst til at lære og dygtiggøre sig i det at 

spille golf.
-  at skabe de bedst mulige rammer for et godt klubliv, samt ved
-  at fremme medlemmernes lyst til frivilligt at engagere sig og tage 

et medansvar i klubben.

Dette opnås bl.a. ved i det daglige at udvise rummelighed, fremme 
den konstruktive dialog og samarbejde på tværs. Der skal desuden 
udarbejdes planer og klare arbejdsbeskrivelser og politikker for, 

Visioner for Marielyst Golf Klub
hvem der gør hvad, hvornår og hvordan. Endelig skal der fra klubbens 
ledelse i rette tid og mængde kommunikeres i klart sprog til både an-
satte, medlemmer og omgivelser, så alle føler sig velinformerede om 
og ajour med, hvad der sker i klubben.

Klubbens VISION er, at vi i fællesskab over tid vil skabe den bedste 
golfbane på Sydhavsøerne målt på antal medlemmer, besøgende 
gæster, socialt liv og omdømme. Dette opnås ved at indfri en ræk-
ke målsætninger, der bl.a. omfatter et velplejet baneanlæg hele året, 
en velfungerende maskinpark samt et højt serviceniveau i forhold til 
medlemmer og gæster.

Kun herved kan vi fastholde nuværende medlemmer, hverve nye 
samt fortsat tiltrække greenfeegæster og sponsorer. Og kun gen-
nem afbalancerede og vedvarende indtægter herfra kan klubben 
opretholde en sund økonomi, hvilket igen er en forudsætning for 
klubbens trivsel og fortsatte udvikling.

Klubben er desuden fortsat afhængig af en aktiv deltagelse fra med-
lemmerne i klubbens aktiviteter, sociale liv samt i løsning af de op-
gaver, som naturligt skal løses i forbindelse med gennemførelse af 
klubbens mange aktiviteter.

Vi ønsker samlet set at være en klub, hvor der er plads til alle, og hvor 
der er fokus på den gode golfoplevelse og det sociale fællesskab.
I Marielyst Golf Klub mødes glade golfspillere.
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Marielyst Golf Klub tager
alle med på toget

Af Benny Overgaard Jensen

Marielyst Golf Klub meldte sig i for-
året 2023 ind i rækken af klubber, 
som gør en ekstraordinær indsats 
for medlemmer, dér ikke længere kan 
være med for fuld styrke. Bestyrel-
sen bakkede op om et medlemsfor-
slag, hvori det blev foreslået at åbne 
en aktivitet i Seniorklubben på klub-
bens Par-3 bane for spillere, der ikke 
længere havde lyst eller kræfter til at 
gå 18 huller. 

Hensigten var og er at opmuntre medlemmer til at spille videre, selv-
om de er ramt af fysiske begrænsninger. Forslaget fokuserede på 
følgende fakta: 
-  Mobilitet er en væsentlig forudsætning for et selvstændigt liv. 
-  Spiller man golf, styrker man både kroppen og den mentale formå-

en. 
-  Man kan fastholde et aktivt liv i et socialt samvær langt op i pensi-

onsalderen. 

Et (golf)slag for breddeidrætten
-  Spillet tilrettelægges sådan, at de sociale aktiviteter arrangeres 

fælles og samtidig for både dem, der spiller 9 huller og dem der spil-
ler 18 huller. 

Herved kan man fortsætte det kendte, sociale netværk og prioritere 
en god tilbagetrækning fra det aktive liv, mens man fortsat lever det. 
Det er hårdt at stå på perronen, når toget kører. Men sådan behøver 
det ikke at være. 
Derfor skubber Marielyst Golf Klub døren op for en udvidet aktivitet 
for aldersgruppen +55. Som medlem af Seniorklubben kan man spille 
18 huller på den store bane. Bliver det for krævende, kan man vælge 
Par-3 banen. 

Som aktivt medlem i Marielyst Golf Klub er det af stor værdi både at 
blive hørt og få mulighed for at dyrke det, man ved, styrker selvvær-
det - at være en aktiv golfspiller. Ved årsskiftet 2023/2024 rummer 
“Senior Par-3” 30 medlemmer, flere har meldt sig ind igen på grund 
af den nye mulighed - andre er helt nye medlemmer. Ikke alle spiller 
hver uge, men aktiviteten er vel besøgt og et væsentligt og velkom-
ment aktiv, lyder det blandt glade, aktive Par-3 spillere. 

Marielyst Golf Klub indledte desuden i 2023 et samarbejde med Æl-
dresagen med et attraktivt tilbud om lære at spille golf. Seks med-
lemmer af ældresagen meldte sig og er i dag fuldgyldige medlemmer 
af Marielyst Golf Klub. 

Benny Overgaard Jensen



Marilyst Golf Klub   I   51

Af Gerner Abildtrup 

At arbejde med golf-nybegyndere er en spændende opgave. Hvor-
dan nybegynderen er blevet inspireret til at prøve golf af, er der sik-
kert flere gode grunde til. Men for en golfklub er begynderarbejdet 
en disciplin, som er meget vigtig.
Når ny-golferen først begynder, er det vigtigt, at de føler sig komfor-
table med at være i klubben samt naturligvis med selve spillet, som 
bestemt - både på regler og praktik – ikke altid er lige let.

I Marielyst Golf Klub har vi begyndertræning hver tirsdag, som først 
består af regelundervisning og praktiske træningsøvelser på ba-
nen. Disse består hovedsageligt af udslag på drivingrange, indspil til 
green s  samt spil til bolden er i hul på par-3 banen. Tirsdagstræningen 
understøttes af frivillige hjælpere, der stiller sig til rådighed for hver 
enkelt begynder. Herigennem støttes begynderen på alle mulige må-
der i specielt den første svære tids indføring i golfsportens ikke altid 
lige nemme discipliner. 

Golf er godt for krop og sjæl. En runde golf giver desuden mulighed 
for frisk luft, en fin naturoplevelse og socialt samvær med ligesinde-
de både før, under og efter en runde på golfbanen. Den fysiske udfol-
delse og kampen med at få bolden i hul på færrest mulige antal slag 
er nu heller ikke at foragte.

For at understøtte begynderen så godt som muligt tilbydes hver en-
kelt at få tilknyttet en mentor, som kan gå ud med begynderen på 

Begynderarbejdet er
kimen til fremtiden

andre tidspunkter end den tilbagevendende tirsdagstræning. Det er 
ikke meningen, at mentoren skal lære begynderen at spille golf, men 
at understøtte med fx svar på de spørgsmål der uvægerligt opstår, 
når man går en baneomgang. Hvordan opfører man sig på banen? 
Hvad skal der tages hensyn til? Hvilke regler gælder o.s.v.? 

Dansk Golf Union spørger begynderen efter 6-8 ugers træning, hvor-
dan modtagelsen har været i klubben. Marielyst Golf Klub har haft 
fornøjelsen af at modtage særdeles gode tilbagemeldinger fra de 
sidste mange års nybegynderne. 

At nybegyndere er en vigtig faktor for klubbens drift og udvikling er 
uomtvisteligt. Opgaven består i at få nygolferen til at føle sig så godt 
tilpas og dernæst at sørge for, at den enkelte fastholdes i et medlem-
skab fremover til glæde for både den enkelte og for klubben.

Henning Larsen i aktion med juniortræning juli 2000.
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Ved Frank With juli 2006
og Erik Nordahl-Pedersen 2023

Harry Thomson blev ansat som pro-
træner i foråret 2006 på samme tids-
punkt som klubbens nye drivingran-
ge, øveområde og Pay & Playbane 
blev indviet.

Harry voksede op i den skotske by 
Troon tæt på Glasgow. Han begyndte 
som 18-årig at spille golf i den nær-
liggende golfklub og kom i løbet af et 
par år ned i hcp. 0, men måtte erken-
de, at han nok aldrig blev god nok til 
at kunne leve af det. Han blev i stedet 

assisterende træner for sin egen træner i klubben, Europaturspille-
ren Gordon Cunningham. 
Harry arbejdede efterfølgende som træner i Yorkshire i 4 år, hvoref-
ter han rejste til Tyskland et års tid, inden han tilbragte 9 gode år ved 
John Jacobs Golfcenter i Newcastle. 

Derefter ophold i Østrig, Norge og Belgien inden han kom til Danmark 
og var træner i Skovlunde/Herlev i 6 år fulgt af Nordbornholms GK i 
et år og Næstved GK i 2 år, før han fandt vej til Marielyst.

En Protræners virke gennem 18 år
Harry er dansk gift og har to døtre på hhv. 25 og 28 år og indtil nu 
(2024) har han altså været træner i Marielyst Golf Klub i 18 år. Jubi-
læumsåret 2024 vil således være Harry’s sæson nr. 18, og som Harry 
skriver i sit nyhedsbrev i efteråret 2023: ”A round of golf goes over 
18 holes, so I’m looking forward playing my 18th hole in Marielyst at 
the end of the next season and plan to finish with a Birdie of course”.
Harry er kendt, respekteret og værdsat for sin ligefremme væremå-
de, sit altid gode humør og sin humor samt sin evne til ved simple 
midler at lære selv de mest håbløse golfspillere at spille golf. Mange 
af klubbens spillere har gennem tiden mere end én gang søgt og fået 
hjælp hos Harry.

Siden dette interview med Frank With i foråret 2006 har Harry nær-
mest opnået ”kultstatus” i Marielyst Golf Klub og er respekteret for 
sin dygtighed som træner, sin rummelighed og sit positive menne-
skesyn. Harry er desuden elsket for sit altid gode humør, sit vinden-
de væsen og ukomplicerede tilgang til tingene. Harry har gennem de 
sidste 18 år undervist og uddannet i 100-vis af nye golfere, givet lek-
tioner og nyt håb til et utal af andre allerede golfspillende medlem-
mer, arrangeret matchture i ind- og udland og holdt humøret oppe 
hos alle os, der fra tid til anden har mistet modet eller troen på vores 
eget spil.

Det skal lyde en dybfølt tak til Harry for en uvurderlig indsat for golf-
sportens fremme i Marielyst Golf Klub gennem de sidste 18 år.

Harry Thomson
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Af Elsebeth Dalby,
formand for klubbens Husudvalg

Som arbejdsplads har Marielyst Golf Klub forandret sig meget siden 
begyndelsen, hvor kun lodsejeren selv var ”ansat” uden løn de første 
3-4 år. 

Klubbens ansatte
I dag beskæftiger klubben otte personer (fire fuldtidsansatte, to på 
deltid og to på timeløn). Alle medarbejdere siger selv, at de elsker de-
res arbejde. Som bestyrelse er det unægtelig nemmere at drifte en 
klub, når medarbejderstaben er glade for deres arbejde, og sætter en 
ære i at passe bane, bygninger og maskiner samt betjene medlem-
mer og gæster på forbilledlig vis.

Peter Paul Olsen
Sekretariatsleder

Mike Szuba
Chefgreenkeeper

Morten Hemmingsen 
Servicemedarbejder

Peter Johansen

Anette Marinussen

Palle Kristensen

Marianne Olsen

Henrik Holm

Sekretariatet
Klubbens sekretariat betjenes af en fuldtidsansat sekreta-
riatsleder, der med myndighed og situationsfornemmelse 
holder de mange bolde i luften i en ofte hektisk hverdag. 
Udover at være klubbens ansigt og stemme udadtil vareta-
ger sekretariatslederen bogholderi og den daglige ledelse 
af øvrigt ansat personale samt driften af klubbens ProShop 
og vedligehold af klubhus og nærområde.

Greenkeeperne
Banen plejes og vedligeholdes af klubbens dygtige og 
engagerede greenkeepere.
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25-års jubilæum den 19. oktober 2021

Det hele startede den 19. oktober 1996, hvor 17 personer stiftede Syd-
falsters Petanqueklub. Klubben startede med en petanquebane inde 
i Dansk Folkeferies område nord for Lupintorvet. Den 31. maj 1997 
blev der åbnet yderligere et par baner i området samt opsat en skur-
vogn m/tørkloset som klubhus. I 1998 fik klubben lavet en 10-årig 
kontrakt med Dansk Folke Ferie. Denne kontrakt blev ikke fornyet i 
2008, da baneområdet skulle bruget til nybyggeri af sommerhuse. 
Man indgik derfor en aftale med Marielyst Golf Klub om at leje deres 
”gamle” klubhus (MGK havde to år forinden indviet et helt nyt klubhus 
inde på selve baneområdet).

Marielyst Petanque- og Krolfklub
Der blev planeret et stort område på golfklubbens tidligere driving-
range og nu P-plads, med plads til i alt 10 petanquebaner. Klubben 
skiftede samtidig navn til Marielyst Petanqueklub. I 2011 blev der an-
lagt en krolfbane, hvorefter klubben skiftede navn til Marielyst Pe-
tanque- og Krolfklub, som klubben hedder i dag.

Klubhuset blev i de følgende år bygget ud og moderniseret og rum-
mer i dag (forår 2024) ca. 60 medlemmer, hvoraf 1/3 spiller petanque, 
1/3 krolf og 1/3 begge dele. Gennemsnitsalderen i klubben er omkring 
70 år. 

Formand for Petanque- og Krolfklubben er Ronald Åkerlund.

Golfklubbens oprindelige klubhus 
blev i 2008 hjemsted for 
Marielyst Petanque- og Krolfklub 
da Marielyst Golf Klub flyttede ud 
og ind i deres nye klubhus.
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Anders Simonsen ApS
- Mangeårig Next tee sponsor i 

Marielyst Golf Klub 

Af Jesper Nielsen,
Bestyrelsesmedlem

Det økonomiske grundlag for Marielyst Golf Klub hviler primært 
på tre indtægtskilder: medlemskontingent, greenfeeindtægter fra 
besøgende gæster og sponsorbidrag. Dette indlæg skal handle om 
sponsorerne og deres betydning for klubben – og klubbens betyd-
ning for sponsorerne. Det er i den forbindelse vigtigt at holde sig for 
øje, at et sponsorat ikke er en gave, men derimod en ydelse for den 
synlighed og promovering som klubben kan stille til rådighed i form 
af reklameplads og et heraf afledt salg til klubben, til klubbens næ-
sten 700 medlemmer og til klubbens 5.000 gæster årligt. Desuden er 
der blandt klubbens medlemmer mange virksomhedsejere, så busi-
ness til business salg er bestemt også i spil for mange af klubbens 
sponsorer.

Klubben kan tillige tilbyde at arrangere forskellige events i klubben, 
som kan være for medarbejdere eller kunder. Flere sponsorer er da 
også bevidste om, at medarbejdere har brug for fritidsinteresser. 
Her er et medlemskab af Marielyst Golf Klub et godt tilbud til man-
ge medarbejdere – ikke mindst i rekrutteringsøjemed. Det giver mu-
lighed for at skabe sociale relationer – og netværk, både for nye og 
gamle medarbejdere.

Mange sponsorer er desuden meget opmærksomme på, at Marielyst 
Golf Klub - som den største idrætsforening på Sydfalster - er rigtig 
god til at brande Falster og især Marielyst som et særdeles attraktivt 

Sponsor i Marielyst Golf Klub
ferieområde gennem både Visit LF og Business LF. Mange sponsorer 
giver således udtryk for at være optagede af den lokale udvikling, og 
her spiller Marielyst Golf Klub så afgjort en rolle.

Endelig er Marielyst Golf Klub meget optaget af at værne om natu-
ren, hvorfor biodiversitet og økologi prioriteres højt i plejen af vores 
fantastiske bane.

Lad os sammen slå et slag for en bæredygtig udvikling på Sydfalster.

Tak til nuværende og tidligere sponsorer for støtte og godt samar-
bejde i de forløbne år.
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18-huls banen
Zolutions
Hertels.dk
Aktiv El
Hotel Falster
Marielyst El
Advice Ejendomsservice
Café Mynte
Depot Lolland-Falster
Gravemesteren
Hotel Nørrevang
Øernes Revision
Emil Andersen & søn
Ringtved AS
Art & Design
Krenkerup Bryggeri
Marius Pedersen

Pay & Play banen
Steens Planteskole

Buggy
Strandvejens Auto
Sorø Maskinindustri
WAX
Lollands Bank
Brdr. K. Hansen
Ødegaard Biler
Ipsen El-Service
Marielyst Is

Bænk
Preben Andersen ApS
P. Hatten
Øernes Revision
Folketidende
EVL Nykøbing F
Relationspsykologi
Børns voksenvenner
Colour Plus
M.P. Alarm & Låseteknik
Lelectric

Skilt
OK
Odin Holm ApS
Glarmester Aage Larsen ApS
Torbens Byg og Service
Malerfirmaet Lysholt Hansen
Schous Kødcenter
Marielyst El ApS
Depot Lolland-Falster
Fibia
CamVison
Advice Ejendomsservice
GF Forsikring

Putting green
M&N Totalentreprise

Next tee
Anders Simonsen ApS

Udslagsmåtte
Autoadvice
Bygma

Udslagsmåtte + udslagshus
GF Forsikring

Baghus
Sonny VVS
Divot
PVM
Home

Boldvaskere
WAX

Marius Mortensen
Kjær & Sommerfeldt
Stampes Køkken
Meny Parkvej

Jubilæumsskrift
DK Print Rødby

Hasse & Elisabeth
Marianne og Claus Krainer
Birthe og Tom Hansen
Siff og Bjarke
Else og Finn Lyngsøe
Bente og Bent Bednars
Færingerne
Birgit & Søren Klerens

Erhvervssponsorer
i Marielyst Golf Klub

Private
bænk-
sponsorer





Danmarks sydligste golfbane
- her mødes glade golfspillere


